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ZADZWOŃ 

DO NAS 

Co~ clę denerwuje, 
niepokoi, cieszy, 

chcesz się podzielił 
swoją opinią? Ozwotf 
do nas w poniedziałki 

16.00-18.00oraz 
od wtorku do piątku 

10.00 - 12.00 

nasz telefon: 847 41 59 

Kalejdoskop 
ŚWIAT 

Grek, który w sohotę 
uprowadził autokar i przez 
osiem godzin terroryzował 
japońskich turystów, po
pełnił samubójstwo. Wy
skoczył z jódmego piętra 
Komt:ody Głównej Policji 
w Atenach. 

POLSKA 
Prcrrtier Jerzy Buzek 

zarrtierza uratować AWS 
przed rozpadem. le
kiem na kryzys ma być 
przejęcie przez niego 
władzy • od Mariana 
Krtaklewskiego. Rada 
polityczna SKL upoważ
niła zanąd partii od pod
pisania umowy w sprawie 
zawiązania Federacji 
AWS. Rozmowy \V tej 
sprawie mają zakończyć 
się do 10 listopada. 

DOLNY ŚLĄSK 
Odbyło się II Dolnoś

ląskie Forum Politycz
ne i Gospodarcze . 
Głównym tematem był 
dolnośląski rynek pra
cy. Poruszono także 

problem reformy służby 
zdrowia. W spotkaniu 
wzjęli udział przedsta
wiciele wielu instytucji i 
organizacji związanych 
z rynkiem pracy i służb~~ 
zdrowia. 

SPORT 
Władimir Krarnnik po

konał Garriego Kasparo
wa w meczu o szachowe 
mistrzostwo świata Były 

mistrz królował 15 lat 
Me<z został rozegrany na 
dystansie 16 partii Mw. 
rozegrano w ramach orga
nizatjiPCA 

WJOleta KOOmider 

Zdaniem naczelnego 

Los anonimów 
Grzegorz Szczepaniak 

Zadzwoni! telefon. 
Męski glos w słuchawce 
komuś tam nawymyślaj, 
stwierdzi!, że nie może 
wyjechać z garażu i się 
rozwijać, wreszcie wspo
minaj co ' o śmieciach z 
Wroclawia. Przedstawić 
się jednak. nie chciaJ, a 
my anonimów nie przyj
mujemy. Jesteśmy b0-
wiem przekonani, że jcś
h' ktoś do kogoś ma pre
tensje, to powinien mó
wić o tym w swoitn imie-

niu ... Glos u.żyI szantażu: 
-Zadzwonię do innej ga
zety - nucil. I zadzwoni! 
do pewnej gazety z 
Wroc/awia. Napisali 
tam, że" w gazecie "yda
wanej przez urząd gmi
ny", czyli w GP, " us1y
szal, że wroc/awsJ..ich 
śmieci się nie przywozi 
(na polkowickie ~JPis
ko -przyp. OS). Otóż się 
przywozi. Sprawdziliśmy 
to!" 1 bardzo dobrze, że 
sprawdzili. Tak trzymać. 

Czyna.szymczytelnikomodpowiada tak 
poważnycharakterobchodzeniaŚwięta 

Niepodleqloki W Polsce 

Nasza sonda 

SzyrąonK. 
Polkowice 

- ŚWięto 
NJeJXXlleg- l 
/a§cj jest u ~ 
nas dx:bo- ł ~ .. ~~. 
dzone w bar- .Ii 

dzo smutny 
spa;ób. Są l+SjJOronienia, 
to dobrze, ale lOMUZJSll] 

im często Jzy. Lepiej byle>
by, gdyby M2)5o/ w ten 
dzień byli szczęśliwi i po 
pra;tu święla.vali 

Piotr Barhman. 
Grębocice 

- Dzień 
Niepod/eg
lał:i jest 
świętem pat-
~ ;. 
MęC powm- ~ ...... ....... -., 
nobjćob
cbodzane w spa;ób pod
nafy, tEkjak 00ecnie. NJC 
bym nie 7Inienialwtej wu
ClJStasti 

Danuta Jakubowska, 
Polkowice 

Powinni§. 
my to święto 1 
obchodzić ! 

~~ł 
ruewaz wut Ji 
że się to z 0d
zyskaniem prz.ez Polskę 

nieJXXlległaści Równo
cześnie pamięć o poniesio
nych oJiamcb ~ 
zmusić nas do reDeksji i za
dumy. 

Bogusław Gtankiewi:z 
Polkowice 

ChdaJ
bym żeby 

to narodo-1 
we święto 6 

byto obebo- ~ 
Jj 

dzone z 
większym rozmachem i 
zaangażowaniem tak. 
aby ten dzień kojarzy! się 
nam z radosnym nastro
jem, a nie tylko z apela
mi, oficjalnymi delegacja
mi i przemówieniami 

Bemadeta Perlakowska, 
DaJków 

- Każde 

święto ma 
woją tra
dycję i na- ł 
strój. Na i 
przyk/ad 
na Sylwestra wszyscy 
sit; bawią. natomiast 
święta narodowe są 

często związane z cier
pieniem Polaków. Po
mimo. że Polska od
zyska/a 11 listopada 
niepodleglość, to 
w/aś nie wspomnienia 
o ofiarach walki o wol
ność nie pozwalają 

nam na wesole i hucz
ne zabawy. Takie 
święta wymagają od 
nas powagi i skupie
nia. 

Opinie 

Waszym zdaniem 

Mamy nadzieję, że zbul
weIrowany czytelnik jest 
już w pe/ni usatysfakcjo
nowany. Problem w tym. 
że albo redaktor z gaze
ty z Wroc/awia oszukaj, 
albo zastal oszukany. 
My także wiemy b0-
wiem, że Wroc!aw skla
duje część swoich odpa
dów na polkowickim 
wysypisku. Też spraw
dziliśmy, dawno temu 
zresztą j nigdy inaczej 
nie twierdziliśmy. 

Wioleta Kośmider 

- Czy nie można było
by zakazać sprzedaży 

petard? - usłyszeliśmy w 
słuchawce prośbę pani 
Bogumiły W z Polko wic. 
- Jestem osobą starszą i 
bardzo mi przeszkadza
ją odgłosy trzelanin. 
Mam psa i widzę jak on 
bardzo cierpi przy głoś
nym wybuchLL Chowa 
siy wtedy gdzie popad
nie. Męczą się więc nie 
tylko ludzie, ale i zwie
rzęta. Przecież to można 

Jednym słowem 
Wtyrn 

rqku 11 lis
topada ob .. 
chodzimy 
82 rocznicę ~~ odzyskania 

przez Pol~ niepodleg
łQŚ(.i, 

Daria.Berezowska: 
-Co~ztej 

okalli PoIkowidri 0śro-
dek Kultwy Sportu i Re
kreaqi? 

Bogdan GodIewski, 
kicrownlk polkowickiego 
Domu Kultury: 

- Nasz ośrod Je jak ro 
roku w dniu Święta Nie
pądlcg10śó org<mizuje 
koncert I:,Vlll ID2'Cm w 
k 'de M<Jtki Bożej 
Królowej Polski, 12 mto
pc'lda o godz. 18.30 bę
dzie można wysłuchać 

mi~Yizy innJmi utworów: 
Ogiliwego. Moniuszki, 
Wienia~ego. Moz:JJ'ta 
w ",,*onaniu zespolu ka~ 

erdlnt.'go QuodJibet 
Orchcstrd. Zęspól tcn 
dziaJ.1 przy Lubuskim 
Biurze KoncertCJ'WY111. a 
w swoim repertuarze po
siada kornpozyqe z roż
nych epok. tylów i ga
tunk6w. Wstęp na kon
cert je,t wolny. 

j 

w 
dniach 29 
paździer

nika - 1 lis-
topada po-
licja pro

wadziła działania w Ta

mach akcji "Znicz". 
Monika Szatkowska: 
- Jak przebiegła ak

cja w powiecie Polko
wickim? 

Marek Rzęsista, za· 
stępca Komendanta Po
wiatowego Poli<.,ji w Pol
kowicach: 

- Na terenie ~ 
cmentarze Zt1bezpiccza
ne były przez funkcjonu
ją~ tam komisanaty. W 
Polkowicach brdii udziaJ 
pr'Z(xJc wszystkim funkc
jonariusze -...ycJzjaJu pre
\~ncji i ruchu drogowe
g , byty rownież patrole 
operacyjne tzn. po cywil
nema l1istopada był "y

ftłtkowu bt."7pieczny, oby
lo się bez większych lły
pacJków, zdarzyfa się tyl
ko jedna kolizja dr0go
wa, na drodze nr 3. nie 
związma~oz 
dokiem przy auenta
mICh. W akcji brd1a 
udzial lÓWnieŻ Straż 
Miejska. 

dostać zawału jak ię 

idzie po ulicy i za pleca
mi nagle słychać wy
buch. Czy nikt nie zadba 
również o bezpieczeń
stwo dzieci? Jest dopie
ro połowa listopada, a 
już widać dzieci z petar
darni w dłoni Kiedyś w 
telewizji mówili o zaka
zie sprzedaży fajelWer
ków dzieciom do lat 18, 
a w naszym mieście 

sprzedawcy tego zakazu 
chyba nie przestrzegają. 

Wkrót
ce f<YlłX)

<mą się 
prace 
związane z 
cxbJOOWą 

nawieJZChni jezdni w 
~Kwm:e. 

IzabeJa Pakiet 
- Jak dflw> }dlwają 

Jnm i jaki będzie im la

kres? 
Jan~\\Ójt 

gminy Grętxri:e 
- Z1da.nic w KwiJica::h 

będzie realiz.t:M,dI1C W 

dMxh etapach. Hemszy 
będzie ~ odJucb. 
"Y nawierzrhni. dM5ch 
gI&.vnjdJ ~ i JX>llVr'a 
00 końaJ ~IpDia XXJl 
roJru. Natomiast fJlZY re
aJizacji drug;iw etapu ID

sIantJ ~ chxJ
niki przy cirogad1 gIćm
Il)d1 oraz za;taną UlWcłr
dznnc drogi Żl.rŻbMc. 
Drugi etap inwest)cji bę~ 
dzie reaJilnNany ze śrocJ. 
ków~budie
lu gminy. W ptZetargu 
~a1eJy firmy, 
spŃfXi których ~ 
no nę znajniisl.ą mą 

tj.~lJro. 
~ .. GrqfIud Gos{v" 
Sp.zaa 
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Polkowice 

CZYSTY 
DŹWIĘK 
W Szkole Podstawo

wej nr 3 oraz w Zespole 
Szkół będzie wykony
wane nowe nagłośnie
nie w salach gimnas
tycznych. Dotychczaso
we nie spełnia swojej 
roli, tym bardziej, że w 
salach tych są organizo
wane różnego rodzaju 
imprezy. Na ostatnim 
posiedzeniu Zarząd 
Gminy przyznał SP nr 3 
środki w wysokości 

5.750 tys. zł, natomiast 
Zespołowi Szkół 11.550 
ty . zł. 
W obydwu szkołach 

zo taną zakupione ko
lumny, power mixer, 
mikrofon bezprzewo
dowy. 

Z kwot tych zostanie 
pokryty również mon
taż nagłośnienia. 

Anna Osadczuk 

BĘDĄ PŁACIĆ 
Zgodnie z postano

wieniem Zarządu Rady 
Miejskiej Polkowice od 
2 listopada je t pobie
rana od przewoźników 
prywatnych opłata za 
korzystanie z przystan
ków. Opłata będzie wy
nosiła 20 groszy za je.. 
den kur . Wyznaczono 
również przystanki dla 
przewoźników prywat
nych. Kierowcy za
miejscowi będą mogli 
wjeżdżać do miasta uli
cą Legnicką. a wyjeż
dżać ulicą Kopalnianą. 

poprzez ulice 3 - Maja i 
Młyńską. Dla przewoź
ników miejscowych wy
znaczono przystanki 
przy ulicach Legnickiej, 
Kopalnianej. 3 - Maja 
(kino) oraz 3 - Maja 
(SP nr 3). Jak się do
wiedzieliśmy przewoź
nicy lokalni robią co
dziennie na trasie Pol
kowice - Lubin około 4 
kursów. 
Anna Osadczuk 

Dzieci z Trzebcza 
dziękują panu And
rzejowi Kulczyckie
mu za ufundowanie 
biletów do cyrku 
i umożliwienie do
jazdu na przedsta
wienie. 

Od 1 listopada możemydostałtylkoman
datykredytowe. Opracowano 
taryfikalormandat6wkamych, 

przewidującykonkrełnestawkiza każde 
wykroczeniedlTX}OWe 

Monika Szatkow ka 

- Policja drogowa bę
dzie udzielała tylko 
mandatów kredytowych 
- powiedział Marek 
Rzęsista, zastępca Ko
mendanta Powiatowego 
Policji. - Rozporządze

nie nie dotyczy obywate
li innych państw, którzy 

za wykroczenia drogowe 
będą płacić bezpośred

nio policjantowi - dodał. 
Jeżeli kto' łamie przepi
sy to może przez ude
rzenie po kieszeni uda 
się go kłonić do ich 
przestrzegania i rozwagi 
na drodze. 

TARYFIKATOR MANDATÓW 

Przypominamy kilka najczęściej pope/nianych 
wykroczeń: 
- wchodzenie na jezdnię prosto pod nadjeżdżają
cy samochód, również na przejściu dla pieszych -
100 zł; 
- przechodzenie przez ulicę na czerwonym 'wiet
le - 150 zł; 
- przekroczenie dozwolonej prędkości w ob za
rze zabudowanym: do 'lOkm/h - 50 zł, 11-20 krn/h 
- 100 zł, 21-30 km/h - 150 zł, 31-40 km/h - 250 zł, 
41-50 kmJh - 350 zł, ponad 50 km/h - 500 zł; 
- przekroczenie dozwolonej prędkości poza ob
szarem zabudowanym: do 10 km/b - 30 zł. 11-20 
km/h - 80 zł, 21-30 km./h - 120 zł, 31-40 km/h -
200 zł, 41-50 kmIb - 300 zł, ponad 50 km/h - 500 
zł; 

- rozmawianie przez telefon komórkowy - 100 zł; 
- wyprzedzanie na przej' ciach dla pieszych - 400 
zł; 

- jazda bez wymaganych świateł od zmierzchu do 
świtu - 200 z1, w okresie od października do lute
go - 100 z1; 

Po naukę 

W ramach projektu,~ me.chanizmóN 
~regiona1nej JXJII1iędzywiadzami lokalnymi a 
kręgami bi'znesu Ukrainy j fuJski" 7 ~ PoIkowre 
00wiedziła 14 aclx1Na ck*gacja merów l1kraiffikich na 

czele z prut Olegiem Saikinem, 00ra0Cą Prezydenta 
Ukrainy Leonida Koczmy. Gcme S{XJtkali się z przedga
wicieJamj władzsamo~ i lokałnego bimesu. 
Daria Berezowska 

3 
Od kilku miesięcy trwają prace nad opracowaniem strateC};; 

Gminy Polkowice. Prace podzielono na trzy C}rupy 
tetJ?atyczne: społeczną, C}ospodarczą i ekoloC}iczną 

Teraz Wy! 
Anna O adczuk 

W spotkaniach brali udział lokalni li
derzy, wyłonieni z różnych środowisk i 
dziedzin, np. medycyny, sportu czy po
lityki. - Lokalna Rada Liderów to 
przedstawiCIele mieszkańców - wyjaś
nia Emilian Stańczyszyn, bunnistrz 
Polkowic. 

alizowany, ponieważ nie starczyłoby nam 
budżetu -wyjaśnia bunnistrz St:a:ńclyszyn -
Cbciebbyśmy, aby mieszkańcyrównieżwy
razili 5WOje zdanie na ten temat 
Przypomnieliśmy ideę tworzenia 

trategii gminy. Teraz czas na glo 
mieszkańców. 

Po zakończonych warsztatach powo
łana Rada Naukowa, w której skład 
wchodzą profesorowie i doktorzy, opra
cowała raport. Obecnie porównuje go z 
tworzoną równolegle diagnozą gminy. 

Po opracowaniu Grupa Plenarna, w 
której skład wchodzą przedstawiciele róż
nych komisj~ opracuje projekt trategii 
Każdy zaproponowany pomysł otrzyma 
metI)kę. - Nie każdy pomysł zostani zre-

Poniżej drukujemy kupon, w którym . 
moiecie państwo wyrazić swoją opinię 
na temat przyszłości Gminy Polkowice. 
Będzie on dnIkowany w kolejnych nu
merach. Kupony należy składać w kan
celarii UG Polkowice w wystawionej 
urnie lub listownic z dopiskiem "Stra
tegia - konkurs" Dla najlepszych po
mysłodawców przewidziano atrakcyjne 
nagrody. 

•••••• ~~ .................................... .. ............. .. . •••• .. ••• •• • ...... ••••• •• u ....... ·.............................................................. • .................... "! , 
l 

PROSIMY PAŃSIWA O ODPOWIFDŹ NA PYIANIE i 

j JAK WYOBRAŻA PAN (I) SOBIE GMIN:Ę POLKOWICE 1 

l ZA 10 LAT? l 
~ ~ 
, ........................................................................................................... . 
; 
~ .................................. . .................................................... oO ......................................... oO ...... oO •••• oO ................... .. 

! 

, ........................................................................................................... . 

1····· .. ········· .. ········· .... · .. ········· .. ·············· .. ........................... .................................... .. 
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I .: ................................. ............................................................................................ . 

I .... ··· .. · .... · .. ···· .... ··· .. ·· .... ·· .... · ...... ·· .... · .... ·· ...... · .. · .. · .... · .......................... .. 
~ . ........................................... .o ........ oO ............................................................................................................... . ... oO ...... .. 

; 

l imię ............................................................ . 

l nazwisko .................................................... .. 

I adres ........................................................... . 

! 
~ ....................... 0-.................................................................... .. 

j Wyrażam zgodę na gromadzenie i przetwarzanie moich danych osobo- ~ 
~ wych wyłącznie na potrzeby niniejszego konkursu. ~ 
~ ~ 

! Data i podpis .................................................. ! 
I Wypełnione :kupony należy wysyłać na adres: UG Polkowice Rynek 1, I 
L:!'-~~ .. ~~~~~.~~~:~~~~~ ............................................................................................ .! 
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KRONIKA . 

KRYMINALNA 

.;; Funkcjonariusze 
Straży Miejskiej zatrzy
mali dwóch nieletnicb . 
U talono, że . ą wycho
wankami domu dziec
ka "Skarbek" w Polko
wicach i bez wiedzy wy
chowawców opuścili 
teren placówki. Ucieki
nie rów odwieziono do 
domu dziecka. 
"' Dyżurny Straży 

Miejskiej otrzymał 
zgłoszenie o mężczyź
nie usiłującym popeł

mć samobój two na ul. 
Kmicica w Polkowi
cach. Przybyli na miejs
ce strażnicy i policjanci 
obezwładnili mężczyz
nę i przewieźli do • tacji 
Pogotowia Ratunko
wego, gdzie udzielono 
mu pomocy. Dalsze 
czynno CI prowadzi 
Komenda Powiatowa 
Policji w Polkowicach. 
lit Funkcjonariusze 

Komendy Powiato
wej Policji w Polkowi
cach zatrzymali 46-1et
niego mężczyznę, który 
wtargnął do mieszka
nia 81-letniej mie z
kanki Dalkowa. Spraw
ca zażądał pieniędzy, 

następnie pobił kobie
tę i opuścił jej mieszka
me. 
w Na trasie Szk1ary 

Dolne - Chocianów 
obywatel Niemiec, kie
rując samochodem 
marki volkswagen za
uważył leżącego na 
jezdni mężczyznę. 

Obok niego stała ko
bieta i dawała znaki, 
aby jadący zatrqmał 

się. Kierowca podszedł 
do mężczyzny, który 
uderzył go w twarz, a 
następnie przy użyciu 
noża zmusił do odda
nia portfela. Postępo
wanie prowadzi KPP w 
Polkowicach. 
"" Na ulicy Młyń-

skiej zapalił się ba
rak. W wyniku podję
tych czynności funkc
jonariu ze Komendy 
Powiatowej Policji 
ustalili, że sprawcami 
podpalenia są mało

letni mieszkańcy Pol
kowie w wieku 9 i 12 
lat. Straty oszacowano 
na 10 tys. zł. 

Monika Szatkowska 

JakiużinkJnnowalSnyZDklad8udowlano -Montażowy 
,,MAXBUD"zPoIkowicotrzymaltytulMisterPoland. 

WCZe9Jiejtakisam tytułprzyznanom.in. GminiePolkowk:e. 
Jednymsłowem - PoIkowicegórą , 

Nowe Polkowice 
Dariusz Wyborski 

O wyróżnieniach i zwią
zanych z nimi konsekwen
cjach rozmawiają Emilian 
S~ burmim Pol-

ł 
< 
Jl 

będą w przyszfości nowo- ne 3040 lat CZy te plany 
aesnym organi:lmemmiej- nie są przypadkiem na 
skim, ~D}7l1 w 'W'jI'CYJf! 
obiekly~iadm~ -Na pewno nie. ~ 

tracyjne, szpital, restrukturyzacji regionLL 
S?koly, banki, 1xr Mamy tutaj iswtną ~ 
iele i wiele in- I.egniddej Specjalnej Streijt 
nych. Przygoto- Ekonomicznej Inwestycje 
wane plany i pro- samego Volkswagena w 
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Polkowice uważane są za jedno z najpiękniejszycb miast w regionie 

Pażmyspowodowonepodpaleniemi 

wypadki, doktótycńdoszloprzez 
n~zdominowalyubieqlytydzień 

Pechowy 
tydzień 
Wioleta Kośmider 

Na trasie Przemków -
Nowy Dwór rozlał się olej 
ropopochodny. Sprawca 
prawdopodobnie prze
woził substancję w przy
czepce. Uciekł z miejsca 
wypadku. Olej był rozla
ny na odcinku 200 ID, sa
mochody wpadały w po
ślizg. Akcja usuwania 
substancji ttwała od 
2150 do godz. 220. Do 
kolejnego wypadku dos
zło na trasie Gaworzyce -
Kłobuczyn. TIR uderzył 
w ciągnik z kukmydzą, 
która wysypała się na dm-

gę. Nikomu ruc ię nie 
stało. Kolejne zdarzenia 
dotyczą pożarów. W Ła
goszowie Wielkim gm. 
Radwanice doszczętnie 

spaliła się stodoła. Na 
miejsce zdarzenia prze
było osiem jednostek 
OSP i dwie jednostki ra
towniczo - gaśnicze z Pol
kowie. Straty wyniosły 

100 tys. zł. Z powodu ko
lejnego podpalenia pło

nął barak przy Aquapar
ku. Akcja trwała od 
godz.20.15 do 22. Straty 
wyniosły 10 tys. n. 

Ha terenie jednostki 
ga~niczo-ratowniczei w Polkowicach 

odbyło się szkolenie BHP 

Test 
Monika Szatkowska 

W dniach 28 paź
dziernika - 4 listopa
da odbył się kurs 
BHP dla członków 

Ochotniczej Straży 

Pożarnej. W szkole
niu wzięło udział 28 
osób z terenu gminy 
Polkowice. Członko
wie OSP poznali re
gulacje prawne z za
kresu BHP, wymaga
nia w trażnicach, 

podczas akcji ratow-

niczo-ga'niczych 
szkoleń pożarni-

czych. Ucze tnicy 
musieli wykazać się 

umiejętnościami 

udzielania pierwszej 
pomocy i zobrazować 
to na fantomie. ad 
całością czuwała Ko
rni ja z Wojewódzkie
go Ośrodka Szkole
nia. Kurs zakończył 

się testem sklaqają

cym się z 30 pytań. 



Konkrety Palkowickie 

DOPóki 
• nie 
•• pIJemy, 

.10 głosujmy! 
Najważniejszym p unktem 

sesji legnickiej Rady Miejskiej 
miał być wybór nowego wicepre
zydenta miasta. Ponadto radni 
mieli wybrać etatowego członka 
Zarządu Miasta i pierwszego w 
historii Legnicy Miejskiego 
Rzecznika Konsumentów. Te 
punkty obrad radni zostawili 
sobie jednak "na deser". Wcze
śniej na sali trwały swary o 
zwiększenie liczby punktów 
sprzedaży alkoholu i wycinanie 
drzew. 

W efekcie Zarząd Legnicy 
uzu pełniony zQstał dopiero 

późnym wieczorem 
Głosowan ia skończyły się 

przed godziną 19. Wiceprezy
dentem Legnicy został Jan Jerzy 
Cebula (dotychczas etatowy 
członek Zarządu Miasta), reker 
mendowany na to stanowisko 
przez prezydenta Ryszarda Kur
ka. Wynik głosowania nie jest za
skoczeniem. Jeszcze przed połu
dniem w kuluarach nawet opo-

zyC)'Jni radni nie wierzyli, że sta
ni.e się inaczej. Już kilka godzin 
przed głosowaniem kandydat 
odbierał od niektórych gratula
cje. Tymczasem po podliczeniu 
głoo:;6w (głosowanie było tajne) 
okazało się, że Jana Jerzego Ce
bulę 

poparło 23 radnych 
a przeciwnych było 21. Jeden 
radny wstrzymał się od głosu. Z 
rozkładu mandatów w radzie 
wynika, że trzech radnych SLD 
głosowało przeciwko swojemu 
partyjnemu koledze. Tak mała 
przewaga zdziwiła zarówno 
rządzącą w mieście lewicę, jak i 
prawą stronę rady. Wcześniej 
opozycja kandydaturę Cebuli 
poddała ostrej krytyce. Według 
prawicy kandydat na wicepre
zydenta odpowiada za kiepską 
sytuację w pomocy społecznej i 
służbie zdrowia. Nie podobało 
im się również to, że szkolnic
twem nie będzie się zajmować 
osoba w randze wiceprezyden-

• Zdjęcia GRZEGORZ SPAŁA 

Slubowanie radnego złożył Antoni Oragańczyk (z lewej). Gratuluje mu 
prezydent Ryszard Kurek. 

Jan Jerzy Cebula zbierał gratulacje jeszcze przed głosowaniem. 

ta, ale tylko członek Zarządu 
Miasta. 

W głosowaniu na członka 
zarządu nie było już takiej dra
maturgii. Bez trudu przeszła kan
dydatura radnej SLD, Wandy 
Skowron, która zajmować się 
będzie właśnie szkolnictwem, 
kulturą i sportem Jan Jerzy Ce
bula jako wiceprezydent nadal 
będzie odpowiadaj za pomoc 
społeczną i służbę zdrowia. Na 
Miejskiego Rzecznika Konsu
mentów wybrano WitoJda Jusz
czaka. 

Największą burzę wywołała 
dyskusja poprzedzająca głoso
wanie nad zwiększeniem liczby 
punktów, w których sprzedawa
ny ma być alkohol po\vyżej 4,5 
proc. Projekt uchwały zakładał 
zwiększenie takich punktów ze 
152 do 220. Do ostrego ataku 
przystąpili radni A WS. Rozper 
czą! Bronisław Kurowski, który 
stwierdził, że mieszkańcy rynku 
żalą się na ogródki piwne, w któ
rych pije się alkohol do późnych 
godzin nocnych. 

- Do Legnicy przyjeżdżają 
iemcy. Jak to wygląda? - pytał 

radny Kurowski. 
Adam WierzbIcki stwierdzil, 

że wokół katedry 

panuje powszechne 
pijaństwo 
po czym zaapelowal, by zamiast 
zwiększać liczbę punktów sprze
daży alkoholu, zabierać konce
sje. Największe poruszenie 
wśród radnych wywołała wypo
wiedź Ryszarda laskowskiego. 
Zaproponował, by w mieście 
wprowadzić zakaz sprzedaży 
alkoholu w dni wolne od pracy. 
Propozycja ta rozbawiła radnych 
Unii Wolności, a W szczególner 
ści Łukasza Adamskiego, który 
zażartował, że będzie musiał co 
piątek robić zapasy. 

- Zarząd miasta realizuje ha
sło "Dwa tysiące punktów na 
drugie tysiąclecie" - zakończył 
Ryszard Jaśkowski. 

Gdy do głosu doszedł Zbl
gruew Drozd (SLD), zapropono
wał, by przerwać dyskusję i 
przystąpić do głosowania. Rad
ni przegłosowali taki wniosek, 
po czym dyskuSja trwała dalej. 
Niezależny radny Czesław Ko
zak stwierdził, ze zapisał się do 
dyskusji, zanim zosłał zgłoszony 
wniosek o zakończenie dyskusji. 
Kłócono się więc dalej. W końcu 
prezydent Kurek postanowił 
przerwać spory. 

- Szanujmy się! -' apelował 
prezydent. Potem zarzucił oper 
zycji, że popisuje się przed obec
nymi na sali mediami. Przedłu
żająca się dyskusja niecierpliwi
ła niektórych radnych. Euge
niusz Hasiuk (SLD) rozbawił 
wszystkich krzycząc: 

- Dopóki nie pijemy, to gIer 
sujmy! 

Przełomowym momentem 
było wystąpienie wiceprezyden
ta Janusza Ostrówki, który po
wolał się na uchwałę Rady Miej
skiej z 1993 roku, kiedy to wła
dze w mieście sprawowała pra
wica, a w zarządzie zasiadali 
m.in. Jaśkowski i Kozak. Uchwa
ła proponowała zwiększenie 
liczby punktów z 99 do 200. 

- Nie weszła ona w życie, 
ponieważ radzie nie udało się 
opracować programu przeciw
działania alkoholizmowi - po
wiedział Janusz Ostrówka. 

Przewodniczący Rady Miej
skiej, Zbigniew Oorosz, dodał 
jeszcze, że jeśli wśród radnych 
są tacy, którzy piją, to oznacza 
to, że 

inaczej mówią, 
a inaczej myślą 

Później głosowano. 26 rad
nych opowiedziało się za 
uchwałą, 13 przeciw, a 3 wstrzy
mało się od głosu. 

Potem radni zajęli się zniesie
niem ochrony drzew uznanych 
za pomniki przyrody. Chodziło 
o pięć lip przy ulicy Grabskiego, 
klon przy ul. Poznańskiej i jesion 
przy ul. Zielonej. Drzewa te mają 
zostać wycięte ze względu na to, 
że są chore. Słuszność tego 
wniosku argumentował wice
prezydent Ignacy Bochenek. 

Sens wYcinania drzew 
od razu zaczęła podważać opo
zycja. Przewodniczący klubu 
radnych AWS, Leon Łukasze
wicz, zarzucił wiceprezydenter 
wi Bochenkowi, że nie może się 
wypowiadać na ten temat, per 
nieważ na drzewach zwyczajnie 
się nie zna. 

- Chodziłem z nim do tech
nikum elektro-mechanicznego -
argumentował. 

Gdy przyszło do głosowania, 
38 radnych poparło tę propozy
cję, nikt nie był przeciw, a 5 
wstrzymało się od głosu. Sesja 
zakończyła się późnym wieczer 
rem. 

Paweł ]antura 

, 

SWiąteczny 

konkurs 
Nasza redakcja wrazzGalerią 

Sztuki w legnicy i Przeds ięb i or-

stwem Produkcyjno-Handlowym 
Vitbis sp, z 0.0. w Złotoryi ogla-
sza wielki konkurs bożonarodzenilr 

wy p~d hasłem "Świąteczna cho-
Inka - drzewko marzeń ", Naszą 
intencją jest nawiązanie do trady-
cji radosnego i błyskotliwego stro-
jenia, ozdabiania choinki, domu i 
jego otoczenia podczas kilkutygo-
dniowego okresu świątecznego . . 
Celem konkursu jest ukazanie, jak 
dawniej dekorowaliśmy drzewko i 
dom, jak robimy to teraz i jak bę-
dziemy to robić w przyszłości. Kon-
kurs skierowany jest więc do tych, 
którym tradycja ta nie jest obca, 
dla których jest wciąż żywa i inte-
resuJąca. Wielu z nas przechowu-
je Ją w pamięci I pieczołow i cie 

pielęgnuje oraz rozwija i "unowo-
cześnia ", dodając często własne , ~ 
oryginalne pomysły. Wielu prze-
chowuje świąteczne świecidełka i 
wzory zdzieciństwa jak najcenniej-
sze pamiątki lub precjoza: bomb-
ki, dzwoneczki, grzybki, pająki Itp. 
Często te rzeczy wywołują najmil-
sze wspomnienia. POdzielmy się 

nimi i powspominajmy razem pod 
kolorowym drzewkiem. 

Aby uczestniczyć w konkursie, 
naleiy dostarczyć': 

• najpiękniejszą - zdaniem 
uczestnika - świąteczną ozdobę 
choinkową , jaką posiada w domu 
(im starsza, tym lepien, 

-projekt graficzny lub makie-
tę , model najpiękniejszej ozdOby 
choinkowej, ozdoby przyszłości. 

Rzeczy te można składać bez-
pośrednio w Galerii Sztuki w le-
gnicy (płac Katedrałny 1) I w sie-
dzibie firmy Vitbis w Złotoryi oraz 
w oddziałach "Konkretów": w lu-
binie (ul. Odrodzenia 20) I Bole-
sławcu (ul. Daszyńskiego 29). 

Termin składania ozdób: bez-
pośrednio w Galerii Sztuki -do 20 
listopada, w pozostałych miej-
scach do 15 listopada. 

Dostarczone ozdOby i projek-
ty oceni komisja złożona z przed-
stawicieli organizator6w, funda-
torów i artystów plastyków. Roz-
strzygnięcie konkursu i wręczenie 
nagrÓd nastąpi pOdczas uroczy-
stego pokazu zgromadzonych eks-
ponatów 2 grudnia w salonie wy-
stawowym Galerii Sztuki Vi legni-
ty. Po wystawie ozdoby zostaną 
zwrócone właścicielom. Dla 
uczestników konkursu organizatO-
rzy przewidują wiele atrakcyjnych 
nagród w obu kategoriach, mię-
dzy innymi komplety świąteczne 
(choinka, oświetlenie, bombki i 
inne ozdoby), talonywartościowe 
oraz wiele innych nagród rzeczo-
wych ł niespodzianek. 

(pJl 



Fol. GRZEGORZ SPAŁA 

Roman Sadowski nad sztolnią główną z widokiem na Silenę. 

Wciągu powojennych lat wokół mi. Pewne zainteresowanie od-
Wzgórza Ryszarda narosło krywaniem tajemnic Wzgórza 

sporo legend. Jedni twierdzą, że Ryszarda okazała jedna z nie-
w jej wnętrzu znajduje się fabry- mieckich telewizji, oczywiście za 
ka zbrojeniowa zbudowana wyłączne prawo dokumentowa-
podczas 11 wojny świa towej, nia eksploracji. Jeszcze nie 
inni, że to twierdzenie można wiadomo, czy coś z tego 
włożyć między bajki. Zdarzenia wyjdzie. 
autentyczne mieszają się z plot-
kami i pogłoskami, trudno dziś Wydrzeć tajemnicę 
oddzielić fakty od fikcji. Od pew
nego czasu w Bolkowie mówi się 
o tym, że tajemnic góry strzeże 
ktoś z ukrycia, a za próbę dotar
cia do jej wnętrz można przypła
cić życiem. Jak w bajce ... 

Zastrzelony sponsor 

W ciągu ostatnich pię
ciu lat ludzie z "Talpy" 
dwukrotnie próbowali 
przebić się do środka góry. 
Na razie utknęli z braku 
pieniędzy· A zaczęli się nią 
interesować jeszcze jako 
grupa nieformaIna, na po
czątku lat 90. Od kolegów 

Konkrety Polkowickie 

, 
ora 

tajemnic 
Ktoś zastrzelił sponsora prac wykopaliskowych 
w Bolkowie. W całą sprawę zaangażował się 

nawet Urząd Ochrony Państwa . Niedawno Wzgórzem 
Ryszarda zainteresowała się niemiecka 

stacja telewizyjna. Podobno może się tu znajdować 
poniemiecka podziemna fabryka zbrojeniowa. 

do jednej ze sztolni. I znów 
śmiałków powstrzymały wybu
chy, tym razem były to ponoć 
miny podwieszone na siatkach, 
jedna czy dwie o oby zginęły. 

- W 1997 roku - opowiada 
Bojko - z głównej sztolni wy
wieźliśmy 300 ciężarówek ziemi, 
odkopując około 70 metrów 
chodnika. Były to trudne prace, 
co dziesięć, piętnaście metrów 
napotykaliśmy na zawał. Widać 
było, że wywołano je celowo, \"II 

stropie można było zauważyć 
nawiercone otwory, w jakie 
wkłada się materiał strzelniczy. 
Udało się nam dokopać do po
mieszczeń magazynowych. Jed
nak ze względu na zagrożenie 
trzeba się było wycofać, ponie
waż obudowa naszego eksplora-

o tajemnicach Wzgórza Ryszar
da odżył parę miesięcy temu, gdy 
za sprawą książki wrocławskie
go historyka wybuchła sensacja 
o możliwości ukrycia na zamku 
Bursztynowej Komnaty. Niektó
rzy przy tej okazji spekulowali o 
skrytce z bursztynowym skar
bem schowanym w fabrycezbro
jeniowej. Bojko do nich nie nale
ży . Uważa, iż należy jej szukać 
w Kaliningradzie. 

Ale nie byłby poszukiwaczem 
skarbów, gdyby nie dawał się po
nosić fantazji . Kto wle - zastana
wia się - ile prawdy tkwi wopo
wieściach o przejeżdżających 
przez Bolków wypełnionych 
cennymi dziełami pociągach gu
bernatora Franka. Jeden ponoć 
wjechał na stację w ostatniej 

chwili przed wkrocze
niem Rosjan i został po
śpiesznie rozładowany. 

Poszukiwaczy z Mysła
kowie nie tyle interesują 
skarby, co podziemne 
budowle a szczególnie 
wojskowe z czasów 11 
wojny światowe) . Ta w 
Bolkowie, uważa Mie
czysław Bojko, mogłaby 
stać się jeszcze jednym 
turystycznym magne
sem. 

Echo wYbuchu 

jącej w Bolkm.-vie do ] 946 roku. Z 
notatek ogniomistrza wynika, że 
w ostatnich dniach wojny na 
dworcu wyleciał w powietrze 
pociąg wojskowy, zabijając bar
dzo wiele osób. Być może po
wiastki o pociągach pełnych skar
bów są echem tego wybuchu. 

W ogóle na rewelacje o ta
jemnicach Wzgórza Ryszarda 
Sadowski patrzy chłodnym 
okiem naukowca. O fabryce i 
wybuchach słyszał od dziecka. 
Ale uprzedza, że plotki i pogło
ski go nie interesują, jedynie fak
ty, a najlepiej, gdy są potwierdzo
ne dokumentami archiwalnymi. 
A te są dość skąpe i raczej nie 
wskazują na istnienie we Wzgó
rzu fabryki zbrojeniowej. Histo
ryk także posiada kserokopię pla
nu opatrzonego stemplem "taj
ne", ale nie sądzi, by l iemcom 
udało się go zrealizować. Praw
dopodobnie przekopali jedynie 
pewne odcinki tuneli. 

Nie jest też przekonany co Jo 
ich przeznaczenia . Roman Sa
dowski dotarł do wspomOleń 
Arthura Lamera, działacza po
wiatowej NSDAP w Bolkowie, 
który opisu je, że podczas wojny 
w przędzalni Silena ulokował się 
zaklad z Hamburga produkują
cy podzespoły do silników lotni
czych . Przypuszczalnie wów
czas część maszyn tkackich wy
montowano i przechowywano w 
tunelu, gdyż jeszcze po wojnie 
odnajdywano w nim szpule i czę
ści krosien. Jak pisze Lamer, cały 
zakład, w obawie przed nalota
mi, przykryto siatką maskującą· 

Bez walki 
Zwolennicy teorii ukrytych 

. w Bolkowie skarbów, pódkreśla 
Sadowski, powinni wziąć pod 
uwagę to, że miasto oddano w 
ręce Rosjan w zasadzie bez wal
ki. Gdyby rzeczywiście było co 
chronić, to z pewno ' cią doszło
by do bitwy. r druga rzecz, sko
ro w Bolkowie istniały możliwo
ści ukrycia cennych rzeczy, to 
dlaczego iemcy wywieźli z 
zamku do majątku w Półwsi eks
ponaty muzealne? (Nie tety, do 
dziś nie odnalezione.) W tym 
świetle - wnioskuje historyk -
teza o tajemnych skrytkach nie 
ma szans na obronę. Fakt, że zginął człowiek, zo

stał przez kogoś zastrzelony. Był 
on sponsorem prac wykopali
skowych w Bolkowie, prowa
dzonych przez Towarzystwo 
Eksploracyjne Poszukiwań Zagi
nionych Zabytków"Talpa" w 
Mysłakowicach koło Jeleniej 
Góry. W zdarzenie zaangażo
wał się nawet Urząd Ochrony 
Państwa , który kilkakrotnie 
przesłuchiwał prezesa "Talpy", 
Mieczysława Bojkę. 

z Nierrtiec, zajmujących się 
podobną działalnością, 
dostali sygnał o lokalizacji 
podziemnej fabryki zbroje

Roman Sadowski, hi
storyk w miej cowej szko-

Repr. WINCENTY KOŁODZIEJSKI 

Mieczysław Bojko w poszukiwaniu podziemnej 
fabryki. 

le, bolkowianin z urodze
nia, również zetknął się z relacją 
o pociągu, tyle że w innej wersji, 
wyczytanej w raportach ognio
mistrza Beno Mattuschka z nie
mieckiej straży pożarneJ działa-

Parę tygodni temu eksplora
torzy z Mysłakowic zno\>\."U ko
pali w Bolkowie. Tym razem na 
Wzgórzu Parkowym poszuki
wali masowych grobów \"vięź
ni6w 7. filii Gross Ro en. Jednak 
ten syg'lał o grobach nie znalazł 
pornrierdzenia w r~eczywisto . d . 

- Gd yby ko.rnuś rzeczywiście 
chodziło o odstraszenie nas od 
penetracji góry, to dobrałby się 
w pierwszej kolejności do mnie. 
- Bojko śmieje się z tej sensacji, 
chociaż przyznaje, że takie ga
danie robi złą atmosferę wokół 
Towarzystwa. - Zabójstwo spon
sora nie miało nic wspólnego z 
naszą działalnością, prawdopo
dobnie chodziło o jakieś zobo
wiązania finansowe tego pana. 
Nie wnikaliśmy w to, czym się 
on zajmował, interesowały nas 
wyłącznie pieniądze, które zgo
dził się wyłożyć na prace poszu
kiwawcze Towarzystwa. 

Ale zła fama poszła w świat 
i u trudnia kolejne pertraktacje ze 
sponsorami. "Talpa" poszukuje 
ich w kraju i poza jego granica-

niowej w Bolkowie. Za sy
gnałem poszły kopie planów i 
dziennych raportów z budowy, a 
także poszukiwanie ludzi, którzy 
mogliby cokolwiek wiedzieć o 
podziemnej budowli. 

- Mamy zeznania Niemki, któ
rej brat tam pracował - twierdzi 
Bojko. - Bardzo długo szukałem, 
ale w końcu odnalazłem, w oko
licach Warszawy, człowieka, któ
ry był synem pułku w oddziale 
rosyjskich saperów, tuż po woj
nie stacjonujących w Bolkowie. 
Rosjanie próbowali wydrzeć gó
rze tajemnicę, co skończyło się tak 
potężnym wybuchem, że drzewa 
pozapadały się do środka. 

Miny na siatkach 
Pan Mieczysław powołuje się 

również na raport starosty ja
worskiego z pierwszych lat po
wojennych, znajdujący się w ar
chiwum wojskowym w Rember
towie. W dokumencie natknął się 
na wzmiankę o polskich sape
rach, którzy usiłowali dostać się 

cyjnego tun lu zaczęła ię nie
bezpiecznie zaciskać. Przy dru
gim podejściu upadową , zaczy
nającą się w polowi e góry, po
sunęliśmy się do przodu jakieś 
pięćdziesiąt metrów. 

Bojko jest przekonany, że 
wnętrze góry kryje niemiecką fa
brykę zbrojeniową, zbudowaną 
przez więini6w z obozu Gross 
Rosen, który mial w Bołkowie 
swoj.1 filię. Kopia planu będące
go w posiadaniu Towarzystwa 
Eksploracyjnego wskazuje na to, 
że miał to być potężny obiekt o 
kubaturze około 60 tys. metrów i 
powierzchni blisko 6 tys. metrów. 
Z dzienników robót wynika, iż 
większą część tego planu zreali
zowano - twierdzi poszukiwacz. 

Bursztynowa Skrytka? 
Czyżby Niemcy ukryli tam 

coś cennego? Mieczysław Bojko 
nie chce wdawać się w spekula
cje, ale zastanawiające jest to, iż 
celowo zniszczyli tunele. Wątek 

Maria Kuncajtis 

Fot GRZEGORZ SPAŁA 

Roman Sadowski wątpi w istnienie podziemn.ej fabryki. 



Powiat, ZGZM, LSSE 

BĘDZIE PARK 

Burkhard Welkener. 
prezes fabryki Volks
wagena zaproponował 
utworzenie Polkowic
kiego Parku Inwesty
cyjnego. 

Volkswagen już za
inwestował w polko
wickiej części Legnic
kiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej około 

240 mln marek. Thką 
wartość mają niemiec
kie inwestycje na tere
nie naszego miasta. W 
lutym lub marcu 200 l 
roku Volkswagen od
da do użytku halę pro
dukcyjną, w której bę
dą produkowane kor
bowody i wały korbo
we. Dzil(ki temu po
wstanie około 100 no
wych miejsce pracy. 

Idea parku polega 
na . ciągnięciu do Pol
kowic inwestorów, 
którzy tworzyliby no
we miejsca pracy. 
Gmina zaś wyznaczy 
teren pou budowę 

parku. Rozmowy 
trwają. O ich wynikach 
będziemy informować 

na bieżąco. 
Anna Osadczuk 

Już DZIAŁAJĄ 
Pięć stowarzyszeń cha
rytatywnych wybrało 

swoje zarządy. Poniżej 
przedstawiamy. zefów 
poszczególnych organi
zacji, ponieważ w 
artykule sprzed tygod
nia. dotycząc.:ym tychże 
stowarzyszeń. nie było 
to jasno określone. 

Emilian Stańczyszyn, 

burmistrz Polkowic, 
osobiście zaangażował 

się w działanie w 
zarządzie Sto-
warzyszena "Mieć 
pracę". Prezesem ,.Sło
neczka" została radna 
Halina Stanisławska. 
,Polkowickiej Złotej 
Jesieni" - Wojciech 
Machnicki, równlez 
radny gminy. Szefem 
towarzyszenia "Żyć 

godnie" natomiast je t 

Marek Tramś, tarosta 
powiatu polkowick
iego. Emilian 
Stańczyszyn zobow
iązał się pomóc wszys
tkim stowarzy zeniom I 
w poszukiwaniu spon- j 
sorów. ~ 
Anna Osadczuk 

W Polko wicach moina zauważył 
nowe chodniki. Powstają one 

wszędzie tam~ gdzie ludzie chodząc 
na skróty wydeptali trawę 

Dobry 
Wioleta Ko'mider 

Puste place na trawni
kach na pewno nie zdo
bią ulic naszego miasta. 
-W końcu wpadł ktoś na 
dobry pomysł - powie
działa nam pani Wanda 
- Sama skracam sobie 
drogę przez trawniki i 
zrobienie w tych miejs
cach chodników bylo 
bardzo dobrym rozwią
zaniem - doda1a. - MaJo 
kto z nas chodzi na okcr 

lo. Wszyscy się gdzie ' 
spieszymy i chcemy za
oszczędzić każdą minu
tę. - Teraz nawet miasto 
o wiele Jadniej wygląda -
dodał mąż pani Wandy. 
- Wystarczy zobaczyć 

park koJo polkowickiego 
stEdionu. Przy Domu 
Handlowym też porobi
li, aby tak dalej 
- uśmiechnął się. Więk

szoŚĆ mieszkańców Pol
kowic po
dziela tę opi
nię. Pomysł 

ten popierają 
również goś

cie miasta, 
którzy od
wiedzają 

swoich blis
kich w Pol
kowicach. 
Podczas 
Wszystkich 
Świętych 
można było 

usłyszeć 

pchwaly, że 

nasze miasto 
zmienia się i 

L-____________________ ~ 

taje coraz 
ladniejsze. 

Czy tak nie jest lepiej'1 

7 
Zbiorowiska I~to prawdziwe bogactwo naszęj planety. Dzięki 
nim odnawiają się zasobyHenua ich piękna~ obojętnie~ pcxfjaką 
szerokokiq qeoqralicznq bynie~ nlesposóbc:zęsloopisał 

Leśny 

żywot 
Wioleta Kośmider 

W miarę rozwoju cywilizacji maleje 
jednak wielkość powierzchni lasów. 
Na zczęścic nie brakuje ludzi, którzy 
dbają o na ze zasoby Je ne - my'li
wych, le ' niczych oraz miłośników 

przyrody. 
Najwięcej pracy mają zimą, ale lasu 

doglądają przez cały rok. Je ienią za
kładają budki lęgowe d1a ptactwa. Mu-
zą być one zawieszane nie wyżej, niż 

cztery metry nad ziemią. Wlot do bu
dek znajdować się powinien od strony 
południowej, ewentualnie od połud
niowego zachodu. Jeżeli znajdzie się z 
innej strony to ptaki mogą się w takich 
budkach nie zagnieździć. 
Zimą dokarmiana jest zwierzyna. 

Leśnicy prawdzają czy jest świeża kar
ma i wyłożona solanka Zima to ciężki 
okres dla wszyst
kich zwierząt, ale 
najwięcej proble
mów mają te naj
mniejsze. Thk 
jest w przypadku 
zajęcy. Kiedy 
zlodowaciały 

srueg pokrywa 
ziemię i trudno o 
pokarm, wtedy 
zające odwiedza- ~ 
ją sady, by ogry- ~ 

owocowych. Najlepszym dla nich po
karmem jest pok.ann soczysty: buraki 
pastewne, kapusta, marchew, a nawet 
ziemniaki. Kiedy się o nich zapomni, 
wówczas, poszukując żeru, zwierzęta te 
robią, szkody rolnikom. 
Leśnicy zapobiegają temu tworząc w 

lasach pola, na których adzona jest 
kap u ta, buraki, ziemniaki itp. Przy'
wiązane snopy siana do drzew są rów
nież doskonałym pokarmem. Ptaki 
dokarmiane są przygotowaną kanną· 
Ziama zalewane są łojem i umieszcza
ne w pojemnikach. Zwierzynę może
my dokarmić w zyscy, choć przed wy~ 
ruszeniem w knieję powinni'my się 

skonsuttować z leśnikami, którzy pod
powiedzą czym i gdzie możemy wspo
móc zwierzaki 

zać korę z drzew - '----'------'-----~'------;:,;.;.........;...-Wi-'llk 

Zakończyły się warsztaty powiatu polkowickiego. Uczestni
czyli w nich radni powiatowi~ szefowie samorządów gmin
nych~ liderzy przedsiębiorczo~ci oraz szefowie jednostek 

podległych powiatowi 

Konsultują.·~ 
Arina Osadczuk 

Prowadzeniem warsztatów zajmo
wał się Andrzej Sztando z Fundacji 
Rozwoju Demokracji Lokalnej. Na 
podstawie warsztatów opracował on 
raport, który został porównany z 
tworzoną równolegle diagnozą gmi
ny, w której oparł się na dokumen
tacji powiatu. W ubiegły piątek dr 
Sztando kon ultował oba dokumen
ty wraz z Zarządem powiatu. Ra-

port został w kilku miejscach zmo
dyfikowany, dopisano nowe zadania 
i posegregowano je w grupy. Już w 
najbliższym czasie Andrzej Sztando 
przedstawi Zarządowi i komisjom 
pierwszą wersję opracowanej stra
tegii. - Jeżeli zo tanie zaakceptowa
na to.&hciałbym by jeszcze w tym ro
ku poddano ją radnym pod obrady -
mówi dr Sztando. . 



Informator 
POGOTOWIA 
OeplowniqJ:! 993 
Gaza.vc cm 
Energetyczne 991 
~T(1,W 995 
Ratunkc1.ve 999 
Policja m 
Straż Miejska 986 
Straż fuiama 998 

APTEKI 

PoIkowice 
ul. Kommka 5a 
tel. 845-02.{)4, 
ul. Moniuszki 3a 
tel 845-17-11, 
ul. Skalników 4 
tel. 845-23-91. 
ul. Kominka 7 
tel. 84S.()2-01, 
ul.Browama14 
tel. 8474fr17 
Grębocice 
ul. Głogowska 3 
tel. 831-54-71 
QlOdan6w 

ul. Wesoła 12 
tel. 818-55-36 
ul. Żeromskiego 2 
tel. 818-55-54 
Przemków 
PI. Wolności 12, 
tel. 831-93-25 
ul. Długa 3, 
tel 831-97-13 
Radwanre 
ul. Przemysłowa 7, 
tel. 831-1~, 

DYŻURY APTEK 

~ 
ffill-13.11 ul BroMuna 14 
13.10-11 uJ SkalniktM'4 
Pra:m1I6.v 
uJ. Długa, 
Id. 831-97-13, 
m. 9.00-15.00. 
rrlz. 9.(XHlffi, 

Ii \\bhmi, 
tel. 831-91-25 
m. 8.00-15.00. 

POSTÓJ 
TAKSÓWEK 

Polkowice 

LECZNICE DlA 
ZWIERZĄT: 

Polkowice 845-24-67 
845-06-66,845-13-75 
Gaworzyce 831-62-24 
Radwanice 831-16-00 
Sieroszowice 831-19-16 
Chocian6w 818-52-15 

INFOMACJE 
telefoniczna 
miejscowa 913 
zamiej cowa 912 
biuro napraw 924 
zegarynka 926 
budzenie 917 
tel. zaufania 988 

Anna Osadczuk 

Młodzieżowi radni 
Polkowic walczą z 
przemocą· 

Koncert poezji śpie
wanej, inagurujący 

akcję "Mamo, Thto 
nie bij" odbyl się w 
miniony piątek w Ze
spole Szkól. Organi
zatorem imprezy była 
Młodzieżowa Rada 
Miejska. Na scenie 
wystąpiła Joanna Pi
wowar z Głogowa 

wraz z zespołem. Ko
lejna akcja o tematyce 
związanej z przemocą 
w rodzinie odbędzie 

się 17 listopada. Bę
dzie to happening z 
udziałem grupy te
atralnej z Legnicy. 
Kontynuacją tematu 
będą prelekcje, pod
czas których zapre
zentowane zostaną 

kasety traktujące o 
walce z patologiami. 

Skuteczni 
Anna O adczuk 

Tytuł Najskutecmiej
szej Młodzieżowej Rady 
w kraju otrz:ymał.a organi
zacja poIkowicka. 
Nagrodą dla aKtywnej 

młodzieży jest 5 tys. zł, 

które przekaże "dorosła" 
Rada. Miejska. Ogólno
polska Federacja Mło

dzieżowych Rad Miej
skich, jako jedyna, złożyła 
ofurtę wr~warua 

szkolenia dla młodzieży. 
Podczas spotkania będą 
poruszane zagadnienia 
dotyczące pmcyw grupie, 
m.in. jak radzić sobie z 
konfliktem wokół zmian 
oraz jak poradzić sobie z 
organizacją imprez. 

W piątek, 10 listopada, 
dwadzieścia najaktyw
niejszych osób wyjechało 
na szkolenie. 

Wzniosłe 
hobby 
Anna Osadczuk 

w~ 8lisąlada, wy
dam aJrnan;dl ~ z 
wierszami poIkowizm. 

Jest to zbiór wierszy 10 
młodych poet&.v. Siedmiu 
z nich to polkowiczanie, 
pozostałe trzy osoby to 
mieszkańcy Krakowa, Thr
nowskich Gór oraz Beł
chatowa. Almanach ma 
być zachętą dla młodzieży 
tworzącej poezję i dowo
dem, re z wła
sną twóJ:ClCi,cią 
można zapo
znać szerszą 

publiczność. 

Almanach 
skierowany jest 
do nńeszkań

ców Polkowie, 
nie tylko do 

=kt~ ł . . i 
rzy mteresuJą ~ 

się poezją· 

Zbiór wierszy ma 160 
stron i za;tał "')'dany w 500 
egzemplanach. 

Z proJXlZ)'qą wydania 
almanachu wyszedł 
Krzysztof KaC2.aJ1owski, 
prezes Młodzieżowego 
Forum. Nie jest to pierw
sza jego inicjatywa Na po
czątku tego roku wydał 
zbiór swoich wierszy. 

Okładka Almanachu 

., 
15 

Dzień ~w. Huberta jest wyjątkowy, 
zwłaszcza dla my~liwych. Wybierają 
się oni na polowanie rozpoczynające 
sezon. Jest uroczy~cie a po polowaniu 

smakowicie, bo na stoły trafia 
niepowtarzalny my~liwskj bigos 

i ~wietnie przyrządzona dziczyzna 

Hubert, syn księcia 
Akwitanii, jednej z czte
rech prowincji Galii, żył w 
latach 656 - 71:7. Za mło
dych lat hulaka, swawolnik 
j myśliwy. Według legendy 
w 695 roku ujrzał na polo
waniu jelenia ze świetli

stym krzyżem w widl.CU 
(porore). To wydarzenie 
zmieniło jego dotychcza
soweżycie. 

Pocz.1tkowo żył w lesie 
jako pustelnik, następnie 
od rol'U 708 zostaJ bisku
pem, a w sto lat po śmierci 
został kanonizowany. Pa
tronuje myśfuvym. 1lzecie
go listopada każdego roku 
odbywa ię polowanie hu
beJtowskie, rozpoczynają
ce sewn myśliwski 

-Dzisiaj nie patrzymy na 
łowiectwo przez pryzmat 

nowa, pozyskujemy około 
60 dzików,70 saren j 15 je
leni - powiedział Marian 
Skrzypczak, łowczy z koła 
łowieckiego "Jeleń" z 
Chocianowa. - Na obwo
dzie 15 w okolicach Siero
szowic pozyskujemywięcej 
saren, a llUliej dzików i P
leni, ponieważ jeleń . 
zwierzyną przejści 

to tereny polne -
Polowanie 

się zbiórką myśliwych, 

której prowadzący 
wę wita gośc~ tnyŚIM)'ch i 
pomocników. Wfłl'JSCY 
uczestnicy infonnowani są 
o gatunkach i ilości zwie
TXfDY przewidzianej do od
strzału oraz o zasadach 
bezpiecz.cństwa Niekiedy 
odbywa ię również ślubo

wanie, które przeprawa-

dzane jest w cz.asi 
przed pierwszym 
\\»'Dl polowaniem. w 

wania rozpoczyna się my
śliwska biesiada, ognisko i 
zabawa Wspólnym roz
mowom i ClpCM'ieściom 

nie ma końca. Koło ło
wieckie "Hutnilć' z Qogo
wa, którego prezesem jest 
Waldemar Charkow jest 
specyficzne. 

- Jesteśmy pieIW
szym kołem myśliw
skim na tym terenie, 
które przy oficjalnej 
rejestracji w 1970 r0-

ku, nie posiadało 

żadnego obwodu ło
wieckiego - powie

Jerzy Pub" . 

dostarczamy 
chronimy przed dra

Ilńe:mlkanu i kłusownika
budujemy paśniki -do-

-Nie ~ idziemy na 
lnlcrwaJlLie i strzelamy -po
lviffłział Józef Poluha, żar-

g{:rW'. ,,'Thńczący. z dzika
mi". - CZęsto bywa, że z 
powodu złej linii stnału, 
puszczamy zwierzę wolno 
-dodaje. 

W tegol'OC2ll.}'ffi pokma
niu hure~królemw 
kole ,,Je1eń" za;tał Jarek 

kole .,Hutnik" Jerzy Fabiań
ski - uPJl.owrdł d:zJKa. 

- Polowanie hubertow
skie nie zawsze jest uda
ne, chyba że święty Hu
bert obdarzy szczękiem 
myśliwych, wówcza" jest 
bogaty pokot - powie
dział łowczy Marian 
Skrzypczak. - Chodzi tu 
przede w ·zystkim o 
przyjemność płynącą ze 
wspólnego polowania -
doda I. 
Oczywiście nie może 

być polowania huber
towskiego bez myśliw

skiego bigo'u i potraw z 
dziczyzny, a zwyczaj 
urządzania hubertowin 
przez liczne koła łowiec
kie podtrzymywany je t 
do dzi~. 

tekst i zdjęcia 
Adrianna Jakubowska 

walczyć, ale najważniejsze dla Naro
du było to, re Polska mów znalazła 
się na mapie Europy. 

muszki. sz:creIbinki i celu, 
ale na to co otacza zwierl.)'
nę - powiedział Ryszard 
Kiczor, myśliwy z kola ło
wieckiego "Krzyk" z Gło
gowa. - lłzeba najpielw 
stworzyć warunki do od
pov.iedniego rozrodu 
zwierzyny. odpowiednią 

bazę pokannOW4 a od
strzał to przede wszystkim 
selekq<l, eliminowanie 
osobników chorych, w za
stępstwie nielicznych już 

niestety drapieżników -
dodał. 

rym bierze udział r?Jq~W.tyw ... .' 

- W Sl,'ZOnie, na obwo
dzie 32 Vi rejonie Cbocia-

myśliwy. Jest to 
wprowadzający 

kandydata w klimat 
cji i obyczaju łowieckiego. 
W kole łowieckim ,,Jeleń", 
Marek Przybysz, młody 

myśliwy, w obecności swo
jego opiekuna Mieczysła
wa Przybysza, złożył ś1ubo
wunie, które przyjął prezes 
Adam Warchoł. 

Polowanie hubertO\V
skie zazwyczaj jest króc0-
ne. Po zakończeniu polo-

niewoli oraz zakończeniu 
cierpień wojny światowej 
ria Polaków była czymś 
nym i oczywistym. 

Na uoo:\ch Wćrr:sz:iv.y i . 
sk'ich miast ludność zaczęła ro.ralaf 
żołpierzy niemieckich i <1...,..' ""-~"U .. 

zresztą bez większego 
strony. Tymczasem 10 lidrlf13d'~lDI7v_ 
był do \v.lrszawy Józef 

zwolniony z więzienia przez rząd nie
miecki. 

Rada RegeDCY.ina przekazała Pił
_ ~kiemu pełnię władzy. fuvolal 
on rząd, na którego czele taną! Ję
drzej Moraczewski i Polska mów by
ła niepodległym państwem. Wpraw
dzie o niepodległość tę musiała w kil
ku nadchodzących latach zacieki 

~koIZ)Stano materialy z biążki 
Henryka Zielińskiego pL .JIistoria 
Po/5ki 1914 - 1939". 

Zdjęcie pochodzi z wydawnictwa ze 
zbiorów Zbigniewa Korusa 
Autorka tek tu: 
Wioleta Kośmider 

Z drektorem polkowickiego kina roz
mawia Daria Berezowska 

Chodźmy 
do kina 

- Kina przeżywają u 
nas kryzys. Maleje 
frekwencja, wiele 
"pada". Jak na tym tle 
wygląda sytuacja na
szego kina? 

- Na szczę'cie w na
szym kinie ob. erwuje
my wzrost liczby wi
dzów. W bieżącym ro
ku odwiedzifo nas już 
ponad 6.5 tys. wi
dzów. 

- Dlaczego więc sły
chać narzekania, że 
nowości filmowe tra
fiają do Polkowic du
żo p6fniej niż do lu
bińskiej "Muzy", a ce
na biletu jest taka sa
ma? 

- Na cenę biletu 
wpJywu nie mamy, na
rzuca ją dystrybutor. 
Jeśli chodzi o nowości 
to trzeba wiedzieć, że 
dy trybulorzy kierują 
je najpierw do dużych 
miast, posiadających 
duże kma o odpo
wiednim standardzie. 
Przy ograniczonej 
liczbie kopii chodzi o 
osiągnięcie szybkiego 
zysku. 

- Im wyższa więc 
frekwencja w kinie, 
tym szybciej trafiają 
tam dobre i nowe fil
my? 

- Dokladnie tak! Od 

liczby naszych widzów 
zależy jak szybko DO

wo ci filmowe tIaRają 
do Po/kowic. 

- Co w takim razie 
trzeba zrobić aby wi
dzów było jeszcze 
więcej niż teraz? 

- Mamy pewne po
my Iy. Nćl początek 

przygotowaliśmy an
kietę, która ma nam 
duć odpowiedź na lo 

pytanie. Chcieliby
'my, aby jak najwięcej 
o ób ją wypełni/o. 
Również ci, którzy do 
kina z różnych wzglę
dów nie chodzą. 
Wśród wszystkich re
spondentów, m71osu
jemy nagrody - przęt 
AGD. 

- Gdzie te ankiety 
będą dostępne? 

- Wc wszystkich pla
cówkach POKSiR lm
pIe Ja oraz w wieJu 
instytucjach i punk
tach handlowo-usJu
gowych. Dodam, że 
po wypcJnieniu ankie
ty naJeży odcrwa.ć ku
pon kontrolny, a an
kietę wrzucić do pe
cja/nie przygotowanej 
urny. Kupon kontrol
ny naJeży zachować, 
ponieważ będzie on 
warunkiem odebrania 
ewentualnej nagrody. 

Sre rna 
Muza 
Daria Berezowska 

Polkowicki Ośrodek 

Kultw)' Sportu i Rekre
aqi jest organizatorem 
szóstej edyqi konkursu 
recytatorskiego "Srebrna 
Muza'" którego jednym z 
celów jest pobudzenie 
wrażliwości poetyckiej i 
aktywnOŚCi twórczej w 
dziedzinie poezji. 

Konkurs odbywać się 

będzie w czterech katego
riach wiekowych: pierw
sza - uczniowie klas ,.0" -

l, druga klas li - ITI, trze
cia klas IV - IV, czwarta 

klas gimnazjalnych. Wa
runkiem udzialu w kon
kursie j t zaprezentowa
nie jednego utworu po
ezji polskiej. Na zgło ze
nia uczestnikóvv orga
nizatorzy czekają do 
20 listopada. Szczegó
łowe informacje doty
czące konkursu można 
uzyskać w polkowic
kim Domu Kultury. 

Infonnator 
kulturalny 

Polkowil'ki a.,.odek 
Kultury Sportu i Rekre
acji serdecznie i".uprasz.a 
17 IigtopaJa, o godz. 19 
do Auli Forum na Kun
l'Crt Golce uOrkie. try -
utalentowanych braci 
hliźniaków pochodzą

<..)'Ch z podlx:skic.l7kiej wsi 
Mi1ówku. Wrodwoa mi
lość do muzyki ludowej 
Beskidu Śh!s!cicgo i Ży
wieckiego, na której 'ię 
\\I)'chO'lvywali, w połącze
niu z wyrafinowaną aran
żacją i elementami jazzu 
pozwoliła im na tworze
nie muzyki nowej, deka
wej i in pirującej słucha
czy. 

Bill!ty w Ct:nie 15 i 24 z,ł 
do nahycia w POKSiR. 

KINO 

PolkowK:e: 
"Nie ma zmiłuj" 
<) - t2li'ilOpad godz. 18 
,,Agent XXI:' 
9 - 12li'itupada godz. 20 
"To ja, złodziej"' 
16, 18, 19 lilrtopada goJz. 
18 
,. M<r~a gra" 
16.18, 19 li: topada godz. 
16,18,19 godz. 20 

KONCERTY 

PoIkowioo: 
Z okazji ŚWięta Narodo
wego Pol. 10 w wykona
niu Quodlibct Orchestra 
12 listopada godz. 18.30 
Kościół p. w. Matki .B0-
żej Królowej Polski 

PRZEDSTA WIEN1A 
PoIkowire: 
.,Wielki lCatr Legend 
Karkonowskich" przed
stawienie dla dzieci ze 
szkół podstawowych 
15 li'itopada godz. 9, 
10.30, kino 

WYSTAWY 
Po.Ikowire: 
"Ńa dnie duszy" 
wystawa rysunku Pawia 
Mąki 

Od 2 do 30 listopada, DK 
Cllocianów: 
Wystawa prac plastycz
nych wykonanych prlez 
dzieci na warsztatach pla
stycznych we wrześniu. 
Od 2 listopada, CHOK 

UWAGA 
W każdym ośrodku 1-.'111-
tuty odbywa się szereg 
różnorodnych zabaw, 
gier, warsztatów, konkur
sów dla dzieci, młodzieży 
i dorosłych. 



Mikser 

JAKIE TO MIEJSCE? 
Nic otrzymaliśmy prawidłowej ocIpowie<;lzi na nasz 

konkurs. W tym tygodniu, wi~ jest PODWOJNA WY
qRANA OdpoWIedzi prOSlDly przySyłać na kartkach 
~<mych na adres redakcji 
RoZWIązanie konkursu z numeru17: 
Amfiteatr przy SP w Radwanicach. Zwy

ciężyła: Sabina Sieledczyk z Drożyny. 

Sponsorem nagrody jest 

A~UA 
PARK 
~ =--->--.:; iJi4MS 
I'OLKOWICE S.A. 

W l)m t)gOdniu w kookuIsie ''Śmirll 
to2'droMe'~~Domi

nikaMOOliOOd<az~ 

Nagroda do odebrania w redakcji 
A my cr.ekamy na następne zdjęcia 
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~ l. JAK CZĘSTO CHODZISZ DO KINA W POLKOWICACH? ,,: l 
; a) raz w miesiącu 
~ b) częściej 
: c) rzadziej I d) wcale 

~ 2. Czy TWOIM ZDANIEM INFORMACJA O REPERTUARZE KINA JEST? * 
~ a) bardzo słaba 
~ b) słaba 
~ c) wystarczająca 

1
3:: ~;,~~~~ .~.~~ ... ~~.~ ... ~~~~~.I.~~.~~ .. ~~~~~ .. ~UBIE STANDARD? I 

l ····b·)··· .. :···· .... ···:··· .. ··:··· .. ·········· .. ···•· .... ··· ............................................... . l me, pomewaz ...................................................................... ....... .. 

, 4~"~~"~"~~'~~"~~~~~~~~~;"~~"~'~~"~~~"~'~'~'~'~'~? * 
1 a) repertuar 
~ b) wyposażenie kina 
1 c) organizacja projekcji l d) inne (rozwiń swoją wypowiedź) ................................................. . 

........................................................................................................ 

~ 5. GDYBY ZALEŻAłO TO OD CIEBIE JAKIE ZMIANY WPROWADZIt(A)BYŚ W 
I NAS:lYM KINIE? * 

a) zmiana foteli 
b) montaż klimatyzacji 
c) polepszenie dźwięku - system dolby surond 
d) inne (rozwiń swoją wypowiedź ) ................................... ............. . 
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Horoskop 
BARAN 

Poprawa wiinansach i to znacząca Mądrze je ~jcie 
-można na przykład kupić~ potrzebnego do domu. Jeś
li odciążycie partnera w obowiązkach zyskacie jego 
wdzięczność· 

BYK 
Czeka was wiele pracy. W tej 5)wacji o pławieniu . w 

lenistwie możecie zapomnieć. W domu trochęwydatków, 
ale za to zapanuje pełna hannonia Dobl)' nastrój będzie 
dopi5ywał. 

BUŹN1ĘfA 
Nie spt.m.ezaj nosa na kwintę - kłopoty kiedyś się sI\; ń

czą.Na poprawę sytuacji nie powinniście czekać długo. Na 
razie uwaia.j jednak na to, co ~ i robisz, bo możesz 
stracić przyjaciela 

RAK 
W pracy spokój. W domu natomiast powinno się dziać 

i to sporo. W dodatku to właśnie Wy powinniście pomyś
leć, jak zorganizować rodzinie wspólny czas. DomO'NDicy 
bardzo na to czekają. 

LEW 
Dobl)' tydzień - dostaniecie ci kawe propozycje prdcy, 

może szef da Wun ~ę. Poczynione teraz inwestyc
je zaprocentują. Tylko w sprawach seu:owych stagnacja 

PANNA 
1YIko Panny zach<Jowują pogodę ducha, kiedy się wali i 

pali. Lekki dystans do życia bardzo pomaga Zawsre znaj
dujecie wyjście z !))'tuaq~ potraficie zareagcM'aĆ na nie
spod1iewaną !))'tUację. Nie znaczy to jednak, re macie zba
wiać ludzk<iŁ 

WAGA 
Jeśli chcesz skońc:z}t z hulającym po portfelu halnym. 

przestań liczyć na kumuIaqę w totku a we:ź. . ę solidnie do 
roboty. Nie :mpominaj, re szefowie niczego tak nie lubią. 
jak kIytykowania każdego swojego pomysłu prze:z pod
władnych. 

SKORPION 
Pogadajcie z Panną, bo ta rozmowa wiele \\')jaśni. Poza 

tym czeka Was wiele pozyt}WI1}cll v.ydaIzeń. Zajmijcie się 
porządnie swoimi finansami a na pewno ulegną ~wi . 

STRZElEC 
RazkojaIZOne Strzelce pcminny skonrentrowaćsię nad 

pracą i spraw.uni domowymi. Szef zaczął przyglądać się 
bacznie Waszym 'ioV)'siIkom j nie jest zbyt :mdcM-ulony. Naj
bli2si także oczekują macmie więcej. 

KOZIOROŻEC 
Nie obawiajcie się poprosić o podwyżkę - poprą 

współpracownicy, choć się tego nie spodziewacie. Naprn
rowaliście się l:xmiem amrtnio i macie pełne pI3\\U do po
rządnego odpoczynku. 

WODNIK 
W sprawach serrowych wcale nie jest tak r&iJ:mo jak 
m~e. Partner jest już zmęczony WclSl)'Ill niezdecyd0-
waniem. Nie wszystko jednak straa:>ne, ale teraz wszystko 
w Wlsz;ych rękach. 

RYBY 
Ludzie urodzeni pod tym znakiem to niepoprawni r0-

mantycy. Długie jesienne wieczD.ry, spadające lSle i aura 
tajel1lllic:z.OOci to ich Ż}Wioł. Ale nie tyłko dlatego w naj
bli2szym CZlsie w.;zystko będzie Wam wycbcxtzjć. 
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ZdjęCIa WINCENTY KOtOOZlEJSKI 

Do Impelu należy m.in. obsługa lampowni, a także ochrona wszystkich kopalń i hut. 

Stu trzydziestu sześciu pra
cowników spółki Impel sta

nęło przed perspektywą zwol
nienia w związku z rezygnacją 
z ich usług Oddziału ZG "Lu
bin". Zakładowa "Solidarność" 
obwinia za tę sytuację zarząd 
KGHM-u. W ostatni piątek Bog
dan Nuciński, przewodniczący 
Komisji Międzyzakładowej 
NSZZ "Solidarność" Oddziału 
ZG "Lubin", przesłał do Maria
na Krzemińskiego, prezesa Pol
skiej Miedzi, pismo w obronie 
pracowników przewidzianych 
do zwolnienia. W przekonaniu 
Nucińskiego 

lak naprawdę 
to zarząd KGHM-u 
nakazał dyrekcji Oddziału ZG 
"Lubin" wypowiedzieć Impelo
wi umowę na ś,.vi a dczeni e usług 
"czys tościowo-pielęgn acy j
nych". 

W efekcie tej decyzji pólka 
Impel 26 października przesłała 
do Komisji Międzyzakładowej 
NSZZ "Solidarność" informację, 
że zgodnie z art. 38 KP zamie
rza rozwiązać umowę o pracę ze 
136 pracownikami. 

- Sprilwa bulwersuje nas 
tym bardziej, że w okresie gdy 
występowały pewne trudności 
pomiędzy JSZZ "Solidarność" 
a Impelem jako pracodawcą, 
zwracaliśmy się o pomoc do za
rządu Polskiej Miedzi l oficjal
nie takiej pomocy nie otrzyma
liśmy - podkreśla Bogdan. u
ciński. - Natomiast 21 marca 
tego roku zostało podpisane po
rozumienie pomiędzy J SZZ 
"Solidarność" i zarządem Impe
la, które jest realizowane, tym 
bardziej więc postawa zarządu 
KGHM-u musi budzić nasz 
sprzeciw. 

Sytuacja jest tym dziwnjej
sza, że kierownictwo Impelu 
przed tygodniem, z okazji lO-le
cia firmy, otrzymało od dyrekcji 
Oddziału ZG "Lubin" gratulacje 
i podziękowania za dobrze 
świadczone usługi. 

Wojciech Krzyżanowski, za
stęp<:<1 dyrektora lubińskiego od
działu spółki Impel, twierdzi, że 
decyzja Oddziału ZG "Lubin" 
jest szokująca i nie ma żadnego 
uzasadnienia: 

stię, ale pismo przyszk pod ko
niec miesiąca i terminy biegną . 

Rozwiązaniu umów o pracę 
sprzeciwia się "Solidamość" Od
dzialu ZG "Lubin". Bogdan Nu
ciński podkreśla, że gdyby zarząd 

Bogdan Nuciński, 
przeWOdniczący Komisji 
Międzyzakładowej NSZZ 
"Solidarność" , sprzeciwił się 
rozwiązaniu umów 
o pracę i stwierdził , 
że gdyby 
Zarząd KGHM-u 
nie wycofał się 
ze swojej decyzji , 
rozważy 

zaostrzenie 
formy protestu. 

- Staramy się wykonywać 
nasze usługi jak najlepiej, jak 
najkorzysmiej dla zleceniodaw
cy. Rozwiązanie umowy o pra
cę ze 136 pracownikami ozna
cza dla naszego oddziału w Lu
binie duży kłopot. Jakkolwiek 
cała firma w skali kraju zatrud
nia 12 Łys.ludz.i i ta "garstka" nie 
jest dla nas wielkim uszczerb
kiem, to jednak każdy pracow
nik jest dla nas cenny. W efekcie 
decyzji o niepodpisaniu kontrak
tu pracownicy 

dosianą wypowiedzenia 
A szkoda, bo są to ludzie 

przygotowani do tej pracy. 
Wśród nich jest sporo osób z gru
pami inwalidzkimi, wiele kobiet, 
które w byłym województwie 
legnickim nie mają specjalnych 
szans na znalezienie pracy. 
Wiem że nasz zarząd we Wro
cławiu próbuje wyjaśnić tę kwe-

KGHM-u nie wycofał się ze swo
jeJ decyzji i nie podjął żadnych roz
wiązań satysfakcjonujących pra
cowników, Komisja Międzyzakła
dowa SZZ "Solidarność" rozwa
ży zaostrzenie formy protestu. 

Jerzy Pietraszek, rzecznik 
prasowy KGHM Polskiej Miedzi 
S.A., utrzymuje. że zupełnie nie 
rozumje, o co chodzi Bogdano
wi ucińskiemu. Przez wiele lat 
Komisja Zakładowa SZZ "So
lidarność" czyniła tarania, aby 
odstąpić od umów z Impelem. 

- Potwierdzeniem tego są pi
sma adresowane bądź to do dy
rektora Marka Cypki, bądź do 
zarządu KGHM-u z bardzo kon
kretnymi wnioskami, by "nie 
przedłużać, nie podpisywać, a 
wręcz zerwać umowy na 
wszystkie usługi zimpelern". 

Z drugiej strony Wi1rto przy
pomnieć, że w 1997 roku Oddział 
ZG "Lubin" zawarł ze spółką 
Impel umowę na u ługi czysto-

ściowo-pielęgnacyjne. Przejętym 
przez spółkę Impel byłym pra
cownikom KHGM-u (a potem 
Fundacji Pracowniczej) znpew
niono wówczas trzyletni okres 
ochronny, który wlasnie minąl 
31 października tego roku. 
Czyżby więc po trzech latach 
zaczęło się "sprzątanie" Impelu? 
Gra może toczyć się o wiele, bo 
Impel zatrudniający w skali kra
JU ogółem 12 tys. ludzi, na ryn
ku miedziowym swiadczy nie 
tylko usługi czystościowo-pielę
gnacyjne, ale również ochroniar
skie, donich należy obsługa lam
powni w ZG "Polkowice-Siero
szowice", a także ochroni1 
wszystkich kopalń i hut. 

Zdaniem Pietraszka, preten
sJe pod adre em zarządu Pol kiej 
Miedzi 

są bezzasadne 
a cala sprawa wydaje się jakimś pi
ramidalnym nieporozumieniem. 

. - Zarząd KGHM-u nie podpi
suje, więc też i nie rozwiązuje 
umów na usługi porz.1dkowc w 
kopalniach - podkreśla Jerzy Pie
traszek. - ZnajdUje się to w kom
petencjach dyrekcji oddziałów 
spółki. Zaklady Górnicze "Lubin" 
dokonały oceny kosztów usług 
świadczonych tam od trzech lat 
przez Impet. Stwierdzono, że są 

one wyższe od cen ryn
kowych i w efekcie pod
jęto dzialania na rzecz 
ich obniżenia. Dalszego 
ciągu tematu nie ma. 

A jednak w chwili 
gdy oddajemy matenał 
do druku, dowiedzieli
śmy się, że 30 paździer
nika dyrektor Oddziału 
ZG "Lubin", Marek 
Cypko zmienił swoją 
decyzję i anulował wy
powiedzenia dotyczące 
umów na usługi świad
czone w ZG "Lubm" 

Bogdan Dzik, prze
wodniczący zarządu 
spóŁki Impel, poproszo
ny o komentarz, zacho
wuje wstrzemięźl i wość: 
- Nie znam prawdzi
wych powodów, dla 
których pod jęto decyzję 
o wypowiedzeniu 
usług, a potem je) cofnię

to. Myślę, że bardzo mocno pomo
gła nam opmia publiczna i przede 
wszystkim związki zawodowe. 

Była to więc burza w szklance 
wody czy próba kontynuowania 
czegoś, co zaczęło się wiosną tego 
roku w ZG "Polkowice-Sieroszo
wice", kiedy to część usług spółki 
fmpel przejął legnicki Oozorbud? 

Jadwiga Wardach 

~oo 

Złotoryja 

w Londynie? 
ZLOTORYJA Władze samo

rządowe otrzymały od Ambasa
dy Polskiej w Wielkiej Brytanii 
propozycję zorgnnizowanio pro
mocyjneJ wystawy gospodarczej 
Złotoryi. 

Adam Zdaniuk, zastępca 
burmistrza Złotoryi, pokazuje 
pismo z ambasady w Londynie. 

- Otrzymaliśmy propozycję 
zorganizowania promocyjnej 
wystawy gospodnrczej Zlotoryi
mówi burmistrz . - Ambasada 
chce bez koslt6w udOstępnić 
nam pomle zczenia. Ponadto pro
ponuje pomoc - nie tylko meryto
ryczną, ale także organizacyjną, 
m.in. zainicjowanie kontaktów z 
Brytyjską Izbą I Iandlową i inny
mi związkami gospodilfczymi. 

- Zależy nam przcd~ wszyst
kim na znalezieniu inwestorów 
dla naszego fragmentu Legnickiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej -
twierdzi Zdaniuk Analizujemy 
wszystkie oferty Spodziewamy 
się napływu kolejnych odpowie
dzi z ambasad Oczywiste jest. że 
wybierzemy najkorzysmiejsze. 

Promocja w londynie może 
kosztować miasto sporo pienię
dzy nawet przy założeniu, że 
dużą część nakładów poniesie 
ambasada. 

Kamienice 
przy 

Gdańskiej 

(C m) 

BOLESŁAWIEC Pojawiła 

się szansa, że niebawem mają
ca złą opinię i zaniedbana uli ca 
Gdańska uzyska nowe oblicze. 
Zarząd Miasta przyjąl koncep
cję nowego zagospodarowania 
pierzei ulicznej. Stanie tu 11 ka
mienic nawiązujących do histo
rycznej zabudowy. 

W planie ujęto także budo
wę drogi dojazdowej na zapie
cze kamienic, łączącej ulice 
Gdańską i Kwiatową . Partery 
kamienic przeznaczone są pod 
usługi, zaś na wyższych kondy
gnacjach mają powstać miesz
kania . Przewiduje się, że sprze
daż parceli pod kamienice od
będzie się na przełomie roku . 

Nabywcy będą zobowiązani 
do rozpoczęcia inwestycji w przy
szlym roku. Realizacja przedsię
wzięcia będzie nadzorowana 
przez architektoniczne służby 
miejskie i konserwatora zabytków. 

od9d021 
w niedziele 
od 10 do 18 

Autoryzowany 
Solon SprzedaŻ)" 

Legnica 
ul. Fabryczna 3 
tel. 854-98-37 

(Iw) 
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Myślałem, że już nie wrócę z tej pod
ó -

ży - opowiada Andrzej Baka, KtÓry 
dał się namówić polskiemu repatrian
towi z Kazachstanu na podróż do Ro
sji. - Przeżyłem trzytygodniową ge
hennę, głód i spotkanie z rosyjską 
mafią· 

Zgubna ciekawość 
i\ndrzej Baka przez dwa lata 

wołał milczeć. Aż w końcu zde
cydował się wszystko opowie
dzieć. Rencista przyjął propozy
cję Polaka - Stanisława Mora
czewskiego, który przyjechał z 
Kazachstanu. Zgodził się, jako 
kierowca, pojechać z nim aż 
pod kazachską granicę. 

- Byłem ciekaw - mówi. -
Nigdy nie byłem w Rosji i 
pomyślałem, że nadarza się 
wspaniała okazja do pod
róży. Tamten wszystko 
zapewniał - wikt, utrzy
manie oraz pokrycie 
kosztów. Obiecywal, że 
po kilku dniach wróci-
my. Miałem kierować 
ID-letnim fordem, kt6-
regoon kupił w Pol
sce, a chcial sprzedać 
w Rosji. Nie miał jed-
nak prawa jazdy. 
Zgodziłem się mu pomóc. 

W drodze 
Pierwszy dzień na Białorusi przejecha

li spokojnie. Noc spędzili na wsi, u chło
pa. Gdy dali mu popróbować polskiej kieł
basy, to za nocleg nie chciał żadnej za
płaty. 

- Na początku były jeszcze jakieś dro
gi. Potem już tylko step. Czasem przez cały 
dzień nie widzieliśmy żadnej osady. Sa
mochody spotyka się raz na sto kilome
trów. Wszędzie pustka - opowiada Baka 

Białorusko-rosyjska granica to tylko 
szlaban i wojskowy z bronią. Sprawdził 
im paszporty i chciał za przepuszczenie 
dziesięć marek. 

- Tam taki zwyczaj - mówi Andrzej 
Baka. - W Rosji milicja zatrzymywała nas 
wiele razy, żeby płacić jej łapówki w mar
kach za przejazd. 

Drugą noc spędził w małym miastecz
ku. Następnego dnia w Saratowie zasko
czyła ich straszna śnieżyca. Widzieli za
sypane śniegiem tiry. 

- Wziąłem na podróż 60 marek, na 
wszelki wypadek - opowiada Andrzej 
Baka. - Ale wydalem je na benzynę, bo 
tamtemu pod koniec drogi zabrakło pie
niędzy. I tak zostałem bez grosza, daleko 
od domu i w obcym kraju . 

Powitalna biesiada 
Wreszcie, na czwarty dzień, podróż

ni dojechali do celu - do małej miejscowo
ści blisko kazachskiej granicy. W niewiel
kim domku mieszkała rodzina Stanisława 
Moraczewskiego, która uciekła przed 
prześladowaniami w Kazachstanie. Była 
tu jego siostra z mężem i dziećmi. Tu cze
kało pana Andrzeja zaskoczenie - zastal 
także żonę i syna swego przewodnika, o 
których sądził, że są w Polsce. 

- Podróż była ciężka, ale najgorsze było 
jeszcze przede mną - wspomina Andrzej 
Baka. - Po przyjeździe od razu zaczęli nas 
częstować wódką. Wszyscy siedzieli na 
podłodze, bo nie było krzeseł ani stołu, a 
mnie posadzili na jedynym taborecie. So
bie nalali do szklanki, a mnie do dużego 
kieliszka na nóżce. Umoczyłem tylko usta, 
bo nie piję. Szwagier mego przewodnika 

chciał mnie za to zbić. Moraczewski ja
koś mnie wybronił. Wytłumaczył, że w 
Polsce wódki nie umieją pić . Potem gospo
dyni poczęstowała mnie zupą. Czegoś 

takiego w życiu nie jadłem. Jakaś 
woda o okropnym 

sm a-

ku. Byłem 
bardzo głodny, zja-
dłem mimo niechęci. Ale zaczęło 
mnie po tym strasznie kręcić w brzuchu, 
chciałem do toalety. Otworzyli drzwi na 
podwórko i pokazali mi ręką, że tu wszę
dzie można się załatwiać. 

W tym domu nie mieli prawie nic do 
jedzenia. Chłopcy chodzili co rano do 
lasu, spuszczali soki z topoli i pili je na 
śniadanie. Wszyscy pracowali w kołcho
zie, ale od dwóch lat nikt im nie zapłacił 
kopiejki . Baka pytał: - Po co chodzicie do 
pracy? - Chociaż co ukradniemy, to na
sze - odpowiadali. 

Z nożem w ręce 

czyłem, że czekam na Moraczewskiego. 
Zapaliła lampę naftową, dzieci zasnęły ze 
zmęczenia. Moraczewski przyjechał 
przed północą. Widziałem przez okno, że 
razem z innymi mężczyznami przywieź
li mnóstwo ciuchów i wnosili do sąsiada. 

Bez paszportu 

Po kil- FOL GR 
ZeGOR? sp. ..... ku dniach kolejne "..,., 

zaskoczenie. 
- Byłem sam w domu. Przyszli mężczyź
ni w kufajkach, jeden był w mundurze. 
Nie wiedzialem, czy to żołnierze, czy mi
licjanci, a może mafia? Bo u nich wszę
dzie jest mafia, każdy ma w domu broń. 
Ci mężczyźni kazali pokazać paszport. 
Zabrali go i poszli. 

Następnego dnia odbyliśmy podróż w 
poszukiwaniu paszportu do najbliższego 

miasteczka - Krasnoarmeńska, ze 
150 kilometrów. 

Za kilka dni przyje
chali z wizytą do 
miasteczka Zlo

Przedstawili mnie - Poszliśmy na mi
licję . Tam, na szczę

ście, znalazł się 
tów, do rodziny 
Moraczewskie
go.Wdomu,w 

jako bogatego pana z Polski. 
mój paszport. 

Sądzę , że chcieli mnie tam zabić Dwa dni mnie 
trzymali. Mieli 
pretensje, że 
nie zostałem 

którym gospo i okraść . Potem zabrali mi paszport. 
dynią była ... 
szefowa mafii, 
częstowano gości 
prawdziwym ka
puśniakiem, z kawał
kiem mięsa i chlebem. Był 
to pierwszy mały obiad. 

Dwa dni mnie trzymali. 
zameldowa n)'. -

Diengi - mówili 
do mnie. Tłumaczy

łem im, że nie mam 
pieniędzy. W końcu odda

li paszport. Dali mi jednak kart
kę, na której było napisane, że mam na
tychmiast opuścić Rosję. Kazali podpisać. 

"Diengi" -mówili 
"Diengi" . 

- Ona mi sama powiedziała, że jest sze
fową mafii - opowiada Andrzej Baka. -
Pędziła bimber dzień i noc. Przez cal)' czas 
siedzieli u niej jacyś mężczyźni i pili . 
Przedstawili mnie w Złotowi e jako boga
tego pana z Polski. Sądzę, że chcieli mnie 
tam zabić i okraść. Zostawili mnie wie
czorem z dwójką dzieci - synem Mora
czewskiego i córeczką jego siostry. Zga
sło światło. Dziewczynka przyznała się 
chłopcu, że słyszała, jak dorośli namawiali 
się, że mnie zabiją. 

- Mają cię dzisiaj zabić· powiedział 
mi chłopiec i poszukał do obrony kuchen
ny nóż. Ze strachu trzymaliśmy się z 
dziećmi pod ręce. Było już ciemno, kiedy 
ktoś zastukał w szybę. Ani się ruszyliśmy. 
Gospodyni wróciła dopiero po jakiej go
dzinie i dziwiła się, że nie ' pimy. Tłuma-

Ale Baka nie mógł wyjechać, nie mial 
ani pieniędzy, ani samochodu. A Mora
czewski nie sprzedal auta i nie miał za
miaru wracać do Polski. 

- Bardzo się bałem. Gdzie szukać po
mocy? Przeprowadziłem się daleko w 
step, do małej wioseczki, do teściowej Mo
raczewskiego. Mieszkała w lepiance jak 
z ruskiej bajki. Ale przynajmniej czułem 
się tam bezpieczniej. Prawie nie wycho
dziłem z domu. Tak przeżylem kilka dni. 

W lepiance i u księdza 
- Tu też głodowałem, ale gospodyni -

jak miała z czego - to przynajmniej do
brze gotowała. Raz Moraczewski przy-

Konkrety Polkowickie 

• 
I 

niósł worek mąki, meże 20 kilogramów. 
Patrzę, a gospodyni bierze miednicę, do 
której w nocy załatwiały się dzieci, tro
chę płucze wodą i... wyrabia w niej cia
sto na kluski. Pomyślałem, że jak oni to 
zjedzą i będą żyć, to i ja przeżyję ... 

Moraczewski obieca! w końcu, że jak 
tylko zdobędzie pieniądze, to odwiezie 
Bakę do polskiego księdza w Saratowie. 
Po kilku dniach przywiózł ~ruby plik 
banknotów. Następnego ranka wsiedli do 

samochodu i pojechali. W Sara-
towie znaleźli księ
dza. Obiecał pomóc. 

- Moraczewski zo
stawił księdzu pienią
dze na mój powrót -
mówi Baka. - Ksiądz 
powiedział mi, iż dał 
tyle, że jeszcze zostało. 

Z Saratowa do Mo
skwy jest 1500 km. Pociąg 
jeździ dwa razy w tygo
dniu. A stamtąd można 
było dostać się do Polski. 

- Ale ksiądz już na drugi 
dzień się dowiedział, że ma
fia jedzie do Niemiec przez 
Polskę specjalnym autobusem. 

Tak dosłownie mi powiedział. 
On i się zgodzili mnie zabrać, ale 
tylko do polskiej granicy. Poszli
śmy kupić bilet, ksiądz pokazał 
mnie kierowcom. 

Oko W oko z mafią 
Wyjazd był następnego dnia o 

dziewiątej rano. Ale autobus przy
jechał dopiero o czwartej po połu
dniu. Nowoczesny, na niemieckich 
rejestracjach. Wszyscy mieli ogromne 
toboły, a Andrzej Baka jedynie małą 
torbę· 

- Ze strachu nie odzywałem się 
przez półtora dnia. Ten, który koło mnie 
siedział, wiedział, że jestem Polakiem i za
gadywał. Mówił .mi, że jest milicjantem i 
należy do mafii. Ze już pięć samochodów 
z Niemiec przywiózł i teraz też na niego 
auto czeka. Zauważyłem, że jak prze
jeżdżaliśmy koło milicyjnych stanowisk, 
to nikt nas nie zatrzymywał. Wprost prze
ciwnie - milicjanci stawali przed autobu
sem na baczność ... 

Baka nie dojechał jednak autobusem 
do Polski. Pod granicą bialoruską autobus 
się zepsul, a pan Andrzej znalazł na par
kingu polskiego tira, którego kierowca 
zgodził się go podwieźć. 

- Ten tir jechał w kolumnie z siedmioma 
innymi. ezęśćjechalana Litwę,a mój do Pol
ski. Na Bialoruś wjechaliśmy bez problemów. 
Klopoty pojawiły się dopiero na granicy. 

Celnicy nie chcieli Baki przepuścić, bo w 
paszporcie było, że w przeciwnym kierun
ku przekraczał granicę na innym przejściu 
Krzyczał na niego wojskowy z karabinem. 

- Poprosiłem starszyznę, czyli oficera, 
bo tak pouczył mnie ksiądz. Oficer wy
szedł za chwilę z bronią i telefonem ko
mórkowym. Wydzwaniał gdzies, wy
dzwaniaL W końcu dał kierowcy pasz
port, bo dostał od niego 20 marek. l gdzieś 
poszedł. Prosiłem, żeby kierowca jechał 
dalej beze mnie. Ale on się uparł dowieźć 
mnie do samej Polski. W końcu przyszedł 
ruski oficer i patrzył mi w oczy. Przewra
cał kartki paszportu, przewracał, aż wbił 
pieczątkę· 

Kierowca tira dowiózł Bakę aż pod 
dworzec w Białymstoku. 

- Polski ksiądz powiedział mi, że mia
łem wielkie szczęście - mówi teraz. - W Rosji 
mój paszport był wart ogromne pieniądze. 

Dorota yk 
PSPersc}I1alill bohn/rnJw zoslały zmienione. 
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W drugich otwartych Mistrzostwach 

Polkowic w Pływaniu klas 
l-IV wystartowało 250 zawodników 

z Dolnego Śląska 

Pływalijak 

ryby 
~na Osadczuk 

W zawodach wzięło 

udział 100 polkowicz.an. 
W kategorii klas pierw
szych w stylu dowolnym. 
zwyciężyli PatJycja Miku
lak z MKS Płetwal P.olko
wice oraz WIkter Marci
niak z SPP nójka Polko
wice. Wśród uczniów klas 
drugich w stylu dowol
nym najlepszym polkowi
c:umi:nem okazał się Piotr 
Szwarczewski, zajmując 

drugie miejsce. W kla
sach trzecich w stylach 
grzbietowym i dowolnym 
wygrali Karolina Moż

dżanowska (SPP Th5jka) 
oraz Kacper Błaszcz;yk 

(MKS Płetwal). 
W kategorii klas czwar

tych w pływaniu stylem 
grzbietowym pierwsze 
miejsce zajęła Kinga Po
gońska, natomiast wśród 
chłopców w tej kategorii 
najlepszy wśród polkowi
c:zan .okazał się Jakub Ka-

letka, zajmując miejsce 
trzecie. W stylu dowol
nym zaś Kinga P.og.oń ka 
zajęła miejsce drugie, a 
Jakub Kaletka pierwsze. 
W stylu klasycznym Anna 
Lemiesz uplasowała się 
na miejscu drugim. W ka
tegorii klas piątych w sty
lach dowolnym i klasycz
nym Karolina Puchalska 
zajęła drugie miejsca. W 
kategorii klas szóstych 
stylem dowolnym wygra
ła Inez Korko. W stylu 
grzbietO\"Yffi naJ1epszą 
polkowic:zanką .okazała 

się Iwona Dziublewska, 
która zajęła drugie miejs
ce oraz Bartek Abrolat, 
który uplasował się na 
miejscu pierwszym. W 
stylu klasycznym zwycię
żyła Inez K.orko, a Bartek 
Abrolat był drugi. Pucha
ry ufundował burmistrz 
Polkowic .oraz starosta 
Powiatu Polkowickieg.o. 

Ania w akcji 

Niesą 

be 
Anna Osadczuk 

Rewelacyjnie w raz
grywbch kla.\y B spWje 
się Kła; Malkocz;yn. Do 
tej poty zesp6łwygrał 10 z 
11 JDIX.':Zf7N. 
Kłos zak.ończ;ył rundę 

jesienną z 30 pllnktami na 
pierwszym miejscu w ta
beli klasy B. W ostatnim 
meczu z Odrą Leszkowi
ce drużyrul wygrała 4:1. 
Jedyną porażkę pilkaJze z 
Mosk.orzyna zanotowali 
w meczu z Iskrą Kębłów 
1:0. 
Skład zespołu: Grze

gen Kret, Sławemir 

T.omczak; Robert Ma
czugowski, Sławomir 

Gajdosz, Grzeg.orz H.oj
deczko, Krzysztof Adam-
ki, Mirosław Garlicki, 

Jacek Grabo\yski, Sebas
tian Jarosz, Andrzej Soli
woda, Grzegorz Mazur, 
Albert Kleinowski, Karol 
Macioszczyk, Radosław 
Dudzik, Daniel Koniecz
ny, Adam Osicki, Arkad
iusz Juchimiuk, Sławo

mir Konieczny, Marek 
Jaworski, Waldemar K0-
nieczny. 

Za dwa tygodnie polkowic:zanka Anna Soliwoda jedzie na Mistrzostwa Europy ~ 
karate. W piątek, 10 lblOpada, wxjeżdża na zgrupowanie kadry. Anna jest objęta 
przez P.olski Związek Karate przyg.otowaniami do Mistrzostw Świata w kategoriach 
\vagowycb Thkyo 2001 oną de Pucharu Europy Moskwa 2001. 

Obrońca, drugi trener, postrach 
przeciwnik6w - Andrzej Slowakiewicz. 

Rozmawia z nim Anna Osadczuk 

ietaki 
diabeł ... 

- Grając w ~hu 
Poznań wywalczył pan 
Puchar P.olski. 

-Byto to dla rrmie wiel
kie osiągnięcie. Nie wa
Jem więcej tak spektaku
larnych ukresów, poza 
występami w kadIze ju-

dyktowanego więbwz;ymi. 
pieniędzmi? 

- Również. Teraz tylko 
ki1ku zawodników z pol
skiej ligi gra w kadrze Pol
ski. Jeżeli pi/kan jest na
prawdę dobry to od razu 
ściągają g.o do ze.spo/u za

grclIliczncgo. 
- Mówią.o pa

nu - zdolny, nie
spełniony piłkarz. 

- O mnie? Nie
prawda, k.om
pletna bzdura 
Bytem sJabym za
wodnikiem. Te
raz reprezentuję 
pewien poziom, 
ale "Y]Jracowa
lem go sobie. Do
prowadziJy do te
go systematyczne 
treningi, uczciwe 
podchodzenie de 
swoich możliwoś
ci 

- ĆWierć wieku 
Andrrej Slowakicwicz na boisku to im-

morów. W Pucharze "'Y
graJiśmyzLegią Warsz:ł

wa w 1ZlJtach karnych, bo 
dogrywka nic nie wyjaśni
la Wygrali.fuJy, jeśli do
brze pamiętam 4:3. 

- Zac2ynał pan pewnie 
jako młody ddopiec. 

-Nie taki maly, mialem 
wte4Y ok.olo 12 lat Na 
poważnie jednak gram 
okolo lat 20. 

• Z tej peTh'pcldywy jak 
pan ocenia poziom pił
karstwa? 

- Kiędyś byli zawod
nicy lepiej przygoto
wani technicznie i by
lo to widoczne. Mieli 
również więcej kultu
ry, potrafili się zacho
wać. Taazjest więcej 
walki, taktyki, prze
bieg/ości i zaaagażo-
wania. 

- Zaangażowania po-

ponujące. Jak pan 
:zannet7.a pokierować 

. t,."n-..? 
SWOJą--'!· 

-Najchętniej chciaJbym 
zostać tutaj w Górniku. 
Mam uprawnienia trene
ra, ale nie wiad.omo jak 
może się potoczyć los. W 
życiu z dnia na dzień du
żo się zmienia 

- Podbrożny w Zagłę
biu, pan w Górniku. Czy 
według pana brnkuje 
młodydl, zdolnyrh piłka
rzy? 

- Tak, zdecydowanie. 
Jestem tu trzy lata i 
pamiętam tylko dwóch 
wychowanków, którzy 
są dobrzy: Bugaj j Je
ziorny. Reszta? D.o
brych zawodników 
trzeba l'llpić. 

-Sportowe manenie? 
- Wej~ z Górnikiem 

do piervvszej ligi. 
-Dńęlruję za I'O'ZIllCJWę. 

Sport 

Co GRAJĄ? 
11. 11 
Godz. 11.00, II liga pil
karska 
Górnik Lęczna - Gór
nik Polkowice 
Godz. 13, klasa okręgo-
wa 
Stal Chocianów - Ny a 
Wiadrów 
Godz. J 7.00, l liga ko
szykówki 
CCC Aquapark Polko
wice - TKS blC7.ność 

Olsztyn 
12.11 
Godz. 14.00, klasa 
okręgowa 
Górnik II Polkowict! -
Pogoń Góra 

SPRINTEM 

W miniony weekend 
odhyły się Mistrzostwa 
Polkowic w mini piłce 

ręcznej chłopców. Zwy
cięiyła reprezentacja 
SP nr 3, tuż za nią upla
sowała się SP nr 4, a da
lej SP nr l i SP nr 2. 
Dwie pierwsze szkoły 

zakwalifikowały ię do 
finału powiatowego. 

Zespół CCC Aquapark 
Polkowice pokonał na 
wyjeździe drużynę GTK 
Gdynia 74:65. Punkty 
zdobyły: Justyna Klo
sińska 18. Elena Fedor
iak 14, Ewa Portiwo 
13, Ola Urban 10, Mag
dalena Włodarska 9, 
Kornelia Klimkowska i 
Barbara Legutko po 3, 
Agnieszka Chrzczano
wicz i Anna Morisson 
po 2 punkty. 

Górnik PoLkowice uległ 
drużynie KSZO w Os
trowcu .1:3. Bramkę dla 
Górnika zdobyl Henryk 
Cackowski. Połkowi

czanie spadli na drugie 
miejsce w tabeli 

Remisem 2:2 zakończył 
się mecz Górnika II 
Polkowice z Nysą 

Wiadrów. Bramki dla 
poLkowiclciej drużyny 

zd.obyli DanielOsos i 
Ryszard Zaraza. Ze
spół pozostaje na czele 
tabeli. 

Juniorzy starsi pokonali 
3:0 zespól Chrobreg.o Glo
gów, natomiast mlodsi 
szkółkę piłkarską Głogów 

pokonali 3:1. 
Anna Osadczuk 
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Przezponadczterygodzinyobradowali 31 paździemika radni 
gminyGcrwor.zym 

Obrady 
Sabina Lipiec 

tychczasowym najemcom. Wójt gminy 
odczytał podziękowania wójta Sucho
woli za pomoc udzieloną im przez na
szych rolników. Po zebraniach odbytych 
z mieszkańcami Kurowa Wielkiego na 
temat odlewni aluminium Rada Gminy 
po debacie opowiedziała ię za przystą
pieniem do zmiany w planie przestrzen
nego zag podarowania gminy. W po
łowie listopada na terenie gminy odbę
dą badania rentgenowskie płuc. Na
stępne posiedzenie zarządu poświęcone 
będzie ustaleniu tawek podatku rolne
go. Pr wadzone są przygotowania do 
kanalizacji Gaworzyc oraz gazyfikacji 
wsi Dalków. Podjęto uchwały w sprawie l 
zmian w budż cie gminy, przyjęcia do- i 

Z Władysławem Jamiola~ 
rzeczoznawcą majątkowym z biura 

wyceny nieruchomo$ci Ekspert 
w Głogowie~ dokonującym wyceny 

nieruchomo$ci na terenie gminy 
Grębocice rozmawia Izabela Pakiet 

Opłata 

adiacencka 
Izabela Pakiet 

ne. Nalicza się ją w okresie 
do 3lat od zakończenia in
westycji 

- CZy to CYlD3C23, że {b
dmy 7ll każde ud0godnie
nie 100 IXOC-? 

Zaczęło się od zaprzysiężenia nowego 
radnego - Edwarda Korościela. Następ
nie wójt Zygmunt Badecki złożył spra
wozdanie z pracy zarządu między sesja
mi Gmina otrzymała pochwaJę od 
Przewodniczącego Obwodowej ..Komis
ji Wyborczej w Legnicy za sprawne 
przeprowadzenie wyborów prezydenc
kich. Wójt poinfonnował, że 13 paź
dziernika oddano do użytku parter gim
nazjum. Znajdzie się tam biblioteka 
szkolna oraz publiczna, czytelnia oraz 
sala internetowa. W Sądzie Rejonowym 
w Legnicy zarejestrowano Gminny Oś
rodek Zdrowia jako samodzielny, pu
bliczny Zakład Opieki Zdrowotnej. 
Uzupełniono wniosek do Fundacji 
Współpracy Polsko - Niemieckiej o do
tację na wyposażenie schroniska mło
dzieżowego, wypowiedziano umowę 

Zakładowi Energetycznemu w Głogo
wie na oświetlenie ulic w gminie. 
W efekcie ZE zaproponował bardziej 
korzystne dla gminy rozwiązania . Pt-ze
prowadzono przetarg na sprzedaż loka
li mieszkalnych w budynku byłej szkoły 
w Dalkowie. Przygotowano do sprzeda
ży drugi budynek poszkolny w Dalko
wie oraz zabudowania byłej szkoły 

w Kłobuczynie. Gmina staJa się prawo
witym właścicielem budynku w Wierz
chowicach. Zostanie on przeznaczony 
na potrzeby kulturalno - oświatowe. Do 
15 listopada zostanie podpisany proto
kół porozumienia o sprzedaży lokali 
przy byłej szkole w Gaworzycach do-

tacji ze Związku Gmin Zagłębia Mie- :{ I=...I~=-=::..;::s~_~_ 

- ":}ookość opJaty ustala 
Rada Gminy, nie więcej 
jednak niż 50 proc. IÓŻllio/ 
mięcky wartaśdą nieru
dJOJ'DOb przed zaiJn.ve$r 
waniem i po za.ćcm,estowa-

dziowego na monitoring gminnego wy
sypiska odpadów, przyjęcia dotacji na 
wapnowanie ~eb z W~ewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska, włą
czenia radnego Edwarda Korościela do 
sldadu Komisji Kultury, Oświaty i Opie
ki Społecznej. Wszystkie uchwały pod
jęto jednogłośnie. 

Przedstawiciel firmy Agroprojekt 
przedstawił plan przestrzennego zagos
podarowania wsi Gaworzyce, Klobu
czyn i DaJków. Dyrektor samodzielnego 
ZOZ w Gaworzycach przedstawiła in
fonnację o restrukturyzacji służby zdro
wia w gminie. Goszczący na sesji Grze.. 
gorz Przybecki, wicestarosta polkowicki 
przedstawił tan restrukturyzacji łuihy 
zdrowia w powiecie polkowickim. 

W Urzędzie Stanu Cywilnego w Radwanicach~ w sobotę~ 28 
października~ trzy pary: Jadwiga i Józef Bednarkowie 

z l.agoszowa Wielkiego~ Natalia i Henryk Leliccy 
z Sieroszowic oraz Marianna i Jan Pokoro wie z Kłębanowic 

obchodziły jubileusz 50 - lecia pożycia małżeńskiego 

Pół wieku 
Adrianna Jakubowska 

Uroczysm prowadziła Helena Śmie
tana, kierownik USc, a Sabina Zawis, 
wójt gminy j Leszek Ka
łużka, zastępca przewod
niczącej Rady Gminy, 
wręczy1i jubilatom oko
licznościowe medale przy
mane przez Prezydenta 
Rreczpospolitej Polskiej 
oraz pamiątkowe doku
menty i upominki. Nie 
obyło się równici: bez ł 
kwiatów, szampana, lK2- ~ 
nych gratulacji i ż:.;czeń 

kolejnych wielu wspólnych lat od władz 
gminnych i licznie zgromadzonej rodzIDy. 

Na koniec pamiątkowe zdjęcie 

Władysław Jumi(1ła 

-~ wyjcśIić - CO to 
jest opata adiarerdca? 

- Jest to udzial W ka;z
fach buckMy wządreń in
frast:ruktwy technicznej 
j stanav..i procent od WZlU5-

tu warta§ci nieruchomości 

~wOOowanego zainwes.
towaniem ze środkĆM' 

grninnJdJ w sieci uzbroje
nialubvvykonania drógi te
renów. Zaznaczam, że 

oplata ta jest ~ w 
przypadku, kiedy wządże
nia inJTastruktwy tedmicz
nej zastaJy wybudowane 
z ucJzia/em środkó.v Skar
buPaJNwa lub geniny. 

- Jakie ~ v.im 
sięcbmtabDa~adia
caxtiej? 

- Oplata adiaren.ckB jest 
naliczana wt~ kiedy mo
zzysię lI77;Jdzenia mxfcrią
~ve, kanalizAcyjne, ciqr 
lawnize, elektryt2ne, ga
.2.l:Me lub telekomUI1ikacyj-

nilL 
- CZy~ cmby, 

któIym. wzrOOa wartn§ć 

n~l1Jchoovm 00jęte są

~acJiacądą? 
-Z takiej opIatywyJąao

ne są tylko nieruchomości 
p.rzeznaczone w planie za
gospodarowania p~ 

stIzennego na rele roJne 
lub leśnie 0IaZ uż.ytkownig' 

wifX2)ŚCi 

- CZy są jakieś uWgod
nienia w płatncidach tej 

~ 
- Na wniasek wJaśddeIa 

nieruchomcB::i może bjć 
razlożona na raty IVCl11e 
na okres do 10 Jat Na po
czet tej opIaty można zali~ 
Cl}t świado.enia w gotw
re lub w naturze na rzecz 
budcMy ~ 
wządzeń infrastruktmy 
tedmicmej 

-Dz.iękuję:za~ 

OGŁOSZENIE O PRZETARGU 
ZARZĄD GMINY GRJ;;BOCICE 

infomlUje. 
że w dniu 23 listopada 2000r o godz. 12, 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy 
zo tanie zorganizowany przetarg 

w formie licytacji ustnej na zbycie: 

- 5 działek położonych w Grębocieach, pueznaczo
Dych pod budownictwo jednorodzinne. 
- nieruchomości zabudowanej, położonej w Szymoci
nie, o przeznaczeniu usługowo -rzemieślniczym. 

Wadium naJeży wpłacać do dnia 22 listopada 2000r do 
godz. 10. Szczegółowe informacje na temat przetargu 
oraz regulaminu przetargowego można uzy kać 
w Urzędzie Gminy w Grębocieach, ul. Głogow ka 3. 
59-150 Grębocice; pak. nr 15, teJ. 076/8315501 w. 34 

INTER
SZKOłA 
W ramach akcji 

"Internet w każdym 
Gimnazjum" Minis
terstwo Edukacji 
Narodowej przeka
zało pr~cownię in
ternetową Gminne
mu Ze połowi Szkół 
w Chocianowie. 

U roczystego otwar
cia pracowni doko
nał Marek Kazimie
rowicz, dyrektor De
legatury Kuratorium 
Oświaty w Legnicy. 
Na jego ręce ucznio
wie Gimnazjum zło
żyli list do Edmunda 
Wittbrota, Ministra 
Edukacji Narodo
wej, w którym dzię
kowali za otrzymaną 
pracownię. Podzię-

kowania otrzymał 

również Czesław 

Smyk, burmi "lrz 
Gminy i Miasta 
Chocianów, za po
moc w wyposażeniu 
pracowni. 

Uczniowie przygo
towali prezentację 

szkoły w programie 
Power Point, stronę 

. WWW GZS w Cho
cianowie i logo 
szkoły. Wręczono 

rówOlez nagrody 
najlepszym uczniom. 
Halina Pluta 

SPROSTOWANIE 
W numerze 17 w 

artykule "Odpu 't" 
w' ród sponsorów 
imprezy w Klobu
czyn ie przeoczyliś

my nazwisko pana 
Czesława Tataryno
wicza oraz imię pa
na Jerzego Markow
skiego. Zaintereso
wanych przepra za
my. Jednocześnie 

informujemy, że z 
powodu ograniczo
nego miejsca w ga
zecie często nie je -
te' my w tanie wy
mienić z imienia j 

nazwiska wszy tkich 
sponsorów imprez, o 
których piszemy. 
Przepra zamy j jed
nocześnie dziękuje

my za to, że je t tak 
wiele osób chcących 
pomagać w łu znej 
sprawie. 
Sabina Lipiec 
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o tym jak wygląda zawód dziennikarza, jak pisać ciekawie, 

aby ludzie chcieli czytać nasze teksty oraz na podstawie, 
jakich wydarzeń powstają książki, mieli okazję dowiedzieć 

się uczniowie z gimnazjum w Grębocicach oraz Szkoły 
Podstawowej w Rzeczycy 

Sposób~ 
• • na zycie 

Izabela Pakiet 

autorskie, organizuję wypra
wy, szkolenia survivalu. Życie 
stało się przygodą, bo bardzo 
tego chciałem. Czasem ma
IZenia się spełniają ... -opowia
da autor powieści. Przyszłym 
dziennikarzom i reporterom 
radzi, aby już od zaraz wzięli 
się do pracy. 

- 1łzeba ćwiczyć całe życie, 
by napisać reportaż, który lu
dzie chcieliby przeczytać. 1łze
ba być spostrzegawczym i 
crujnym jak James Bond - po
uczał Krzysztof Petek. Natom
iast nie wróżył zbyt wielkiej 
przyszłości osobom, które na-

Rozdawanie autografów gle zaczną pisać. 

Dla młodzieży zorganizowano spotka- Na koniec dziennikarz zaproponował 
nie autorskie ze znanym autorem serii młodzieży swoją pomoc w nauce "pisa-
powieści sensacyjno-przygodowych ,,Po- nia do ludzi" w postaci korespondencji 
rachunki z Pnygodą", dziennikarzem, elektronicznej (e-mail) oraz obozów 
reportażystą, organizatorem wypraw i pIZetrwania, kształcących w tym zakre
szkół pIZetrwania, Knysztofem Pel- ie. Planowany obóz ma odbyć się w 
kiem. - Piszę po to, aby ludzie czytali - przyszłym roku w lipcu, a na nim, jak 
mówi Krzysztof Petek. - Mam coś do mówi autor, można przeżyć wiele cieka-
opowiedzenia, i chcę, aby inni zasiedli do wych przygód i dobIZe się bawić bez żad-
lektwy i czytali nie mogąc się od niej nych używek: papierosów, narkotyków i 
oderwać. Reportaże, które piszę muszą alkoholu. 
być konkurencyjne dla odmóżdżonych r----------. .. - ---, 

filmów, kretyńskich gier komputero- C, ~J.JJ>·\...;;~V' t..,.:.\ --
wych i debilnych komiksów. Jako nasto- .. c ... ,"\ .,..lJ.-
latek marzyłem o przygodach, chciaJem 
być cxxiziennie w innym miejscu, a po- t ... ··1P• .~ .. J.,. \ l! 
tern pisać o tym. Dziś mam już na kon- -: 60 ~ \ ~f~:/~ ( 
cie 10 książek. pracuję nad następnymi, 
przygotowuje film, jeżdżę na spotkania 

Akademia 
Izabela Pakiet 

w Gminnym Ośrodku Kultury w 
Grębocicach z olwji rocznicy Odzyska

. nia NtepOdległości 11 Jmopada o godz. 
16,00 odbędzie się Akademia Patrio
tytzna. W programie zaplanowano wy-
tępy zespołu folklOlystycmego "Polne 

Maki" przy akompaniamencie kapeli z 
Głogowa pod kierownictwem Karola 
Klicha, który zaprezentuje także swój 

program instrumentalny m.in. "Tango" j 

"Polka". Następnie zagra Orkiestra Dę
ta z Grębocic oraz uczniowie orkiestry 
dętęj ze Szkoły Podstawowej w Gręboci
cach pod batutą Mariana Goli. Z mon
tażem słowno - muzycznym wystąpią 
także upniowie ze szkoły podstawowej 
w Grębocicach. Na uroczystości będą 
gościć kombatanci. 

Duchy, w;edtmyi upiotyrozbieglysię 
wsobotępozmrokupo~ch, 

woIajac - Cukierlcialbopsota 

Strachy 
Sabina lipiec 

Tuż prLed 2l11ieIZCbem 
w Domu Kultury ,,Jowisz" 
zebrnJy ię dzieci poprze.. 
bierane za upiorne twoJ)'. 
Królowały duchy, wiedź
my, diabły j wdl11piry. Im
preza jest organizowana 
już trzeci rok z rzędu. -
Dzieci już od Wf'ZCŚnia ni • 
dawały mi spokoju. Im
preza z okazji Hollowen 
to ich własna inicjatywa -
mówi Barbara Hl.1tu.<;Zj'ń
ska, kierowniczka Domu 
KultuJ)'. - (boć mnie nie 
bardzo podoba się ten 
zwyczaj, dla dziociaków to 
jednak wielka frajda. bo 
uwielbiają się przebierać -
dodaje. 
Mieszkańcy Gaworzy 

różnie pIZY.imowali wizyty 
"upiornych" gości. Naj
częściej dawano im cu
kierki., ciastka i owoce 
oraz pieniądze. Byli też ta-

cy, którzy nie byli zbyt mili 
dla ,,straszydet'. Dzieci 
zostały np. oblane wodą i 
obsypane piaskiem. Po 
powrocie do Domu Kul
tury sprawiedliwie dzieliły 
łupy w swoich !,rrupach. 
Nie obyło się tcż bez 
skarg. - PrOSll( pani, oni 
zajęli nasz teren, to my 
mieli~my tam iść. -A nam 
zabarykadowali pralką 

drzwi i musieliśmy wycho
dzić przez piwnicę - opo
wiadały dzieci. - Na'\Za pa
ni wychowawczyni wysta
wiła tylko rękę przez drzwi 
i szybko pod,ua worek z 
cukierkami - opowiadały 
dzieci. 
Różne są opinie Da te

mat zwyczaju Hallowecn 
zapożyczonego z trndyqi 
amerykańskiej. Dziecia
kom się jednak po prostu 
podoha 

Co tam 
wCHOK-u? 
Małgorzata Pachecka 

Od października od
bywają się w Chocia
nowskim Ośrodku Knł
tuty warsztaty pJastyCl
ne, teatralne, taneczne, 
kółka modelarskie, sek
<:ja werl>lowa, szkółka gi
tarowa, nauka gry na in
strumentach dętych. 

Dzisiaj nastąpi roz
strzygnięcie konkursu na 
"Najpiękniejszy bukiet 
jesienny". Thvają przy
gotowania do uroczys
tych obchodów rocznicy 
odzy kania niepodleg
łości. Wieczornica z tej 
okazji odbędzie ięw tu
tejszym ośrodku zdrowia 
11 listopada o godz. 18. 
Impreza jest przygoto
wana we współpracy z 
Gminnym Zespołem 
Szkół. Młodzież z gim
nazjum, pod kierunkiem 

Thresy Soczyńskiej, wy
stawi montaż sIowno -
muzyczny pL "Zwyciężył 
orzeł biały". Opracowa
nie plru tyczne przygoto
wują instruktorzy 
CHOK - u pod kierun
kiem Bożeny Bety, opra
wę muzyczną - Wiesław 
Drożdż i Barbara Or
łowska. 

Ogłoszony został kon
kurs na plakat z okazji 
Święta Niepodległości. 
Mogą w nim wziąć 
udział o by, które 
ukończyły 10 lat. Techni
ka prac dowolna, najcie
kawsze będą nagrodzo
ne. Podczas wieczornicy 
nastąpi też rozstrzygnie
cie konkursu i otwarcie 
wystawy pt. "Plakat z 
okazji Święta Niepod-
e 0SC1 • l gł , ." 

o PODATKACH 
Osultnią se.ję Rady Gmi

ny w Radw.micach rozpo
oętn <x! wręC"lfnia kwiató.v 
'/. oka7Ji imcmn pani \\\1jt -
Sabiny Zawis. Radni nadali 
~lM Gminnej Bibliotece 
Puhliczncj omz przyjęli 

uchwałę doty<Z.Pl nadania 
im. M. Kork"l'nickiej Szkole 
Podslaw(,M'cj w Buczynie. 
Zarnld ZiJJfO[X)llOW'.ll, by 
cena żyt\ licr.ona do JXX1a1-
ku rolnego W)'tlll'iła 28 zł. 
C~ mdn)dt zap~ 
wała ~'\\Qtę 25 zł. W"Yf1iku 
gbuwania zaakreptC1MUlO 
kwotę 28 zł. Ud1Walono za
sady j tI)b dokonywania 
wnorzcń i udroct.t:ń tenni
nu zaplaty i nrz.kładania DU 

fJty wierzytełnoici jedno
stek organi2acyjn}cl1 gminy 
z tytułu nalC'ŻIl<llci pienięZ
I1)d1. 
A.dri;mna Jakuh1tv.;ka 

MECZ 
Pietw.iZ)' Gminny Thnlit!j 

Piłki Siatkowej o Puchar 
Wójta ocIlx..>dzic się w naj
bliisa) sobotę w Rze<2y<:y. 
IXJ gxy 19lu;iło się sz& re
prezentaąi. RcrzgIywki bę
dzie pIlWcld7ił Robert Jab· 
łoński, nalKZ)cicl ~ 
nia fizycznego. Kto wygra 
Pudw Wójta? IXmiemy 
yWsOOot~. 

Izabela Pakiet 

WIZYTA 
Da1kóW7.e względu na SW(}

je walory przyrodnicze jest 
CZJtSf-o odn-icdznny pI7J.?Z lU
~ów. 
Prawie cnJziennie [XJjawia
ją 5it; ~1lI1 ~eaki. Od 
piątku do niedzieli w 
Da1kawie przebywali 
hnrccI7C z Hufca G/ogów. 
Norowali w sali gimnasty
cznej, w Vjlej Szkole Pod5ta
I~j Samiprzyrząd7;lJi.~ 

hie ~ Głównym punk
tt-'1II wilyty Vjlo Ś/ulxJ.vanje 
skJadane plZCZ ~wieżo up
itX7J)fJ)tv harccJzy. ,,Nowi" 
mu'iieJi ~ się nie lada 
odwdgą. Przyrzeczenie 
skJadano w nocy. Starsi 
harreae przygotawywaJi w 
lesie różne .straszne" 
atraJajc. Skauci mauJ1j JVre 
ketchupem j "dekorowali" 
mlodszych kolegów na 
podobieństwo bohaterów 
filmów grozy. PIZed Vł)jaz
dem w niedzielę grme, jak 
na prawdziwych lwrerzy 
przystaJo. cJoldadnie 
pa;przątali. [X1ZlX>tawiając 

[XJ!dJie idea/nyJX1m1dek. 
Sabina lipiec 

, . 
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INSTALACJE DO-j 
RADZTWO SERWIS 

• domoli>ny. Wkloofony 
- allleny ';alclilamc 
- aUlom.1lyk1l do bmm 
- insUll!\cj<l ch.:ktJyczne 
59 - Hl) PoIkowicc 
u1.C&>wa18 
11.:1. dom. (076) 845-19-43 
11.:L kom. 6I.l5-W1-238, 61.11·5117-830 

Ogłoszenia drobne 

Reklama ---, 
BONAs.c. 

KASY FISKALNE 
odmzłnetto 

PoIkOWlCe ul. Gloga.vska 19 
tel. 845~ (w Biedronce) 
GłQb>ÓW M.tekk.>wic:za 46 

tel 8334512 (baza Transbud) 

Reklama 

....---_~_ Reklama 

TRENT 
Ttv-N"V'1IIia. 

o· ~J.-miodd.j. ~1 
Grafika komputerowa. 
ProjelttowaDie WWW. 

WidoIctnia ~. firawai: 
DANFOSS I ALPA LAVALAOaI. 

ldIIm< 8471tS 67 
Idkt-. 0fi047KZ412, 

0603183511 

HARMONOGRAM 

DYŻURÓW 
RADNYCH 

Gotowanie na uroczystości ro
dzinne, bankiety - możliwość 

całkowitej organizacji przyję

cIa. 

bardzo dobrym stanie. 
Tel. 845-44-31 

Poszukuję korepetycji z języka 
angielskiego. 

miecki i nieprzysięgłe - j. an
gielski. Krótkie terminy reali
zacji. Porozumienia dla Mieszkańców 

Polkowic 
Tel. 845-28-70 Thl. 8453728 

Tel. 0607 075558 
Tel. 845 10 74 Od godz. 16:00 do 17:00 

uL Browarna 16 
Ntt.,M.2W) 1)·t;S"1 NtU611~·ł).(.i'V'ą 

f"jftl!l ""JII _~U·O~~I Sprzedam futro z norek. 
Tel. 749-35-14 -Nr 1l11i1f)U(I·J).t;SMl 

N aprawa aparatów fotograficz
nych. 
Punkt przyjęć "Fotolab" 
Ul. K.B. Kominka 5 e 

Golden Retriewer zczenięta 
rodowodowe przyjmujemy za
mówienia. Prezent na Gwiazd
kę. odbiór 13.12.2000. 
Tel. 095 7552837 '" 

Poszukuję do wynajęcia miesz

kania jednopokojowego w Pol

kowicach, z możliwością płace

nia odstępnego co miesiąc. 
Tel. 847-97-60 

59-100 Polkowice 
tel. 847-43-57 

N16ł1 I)..(M2 

Domowe wypieki na różne 

Siatka ogrodzeniowa - produk
cja i sprzedaż. 
Ocynk powlekany PCV: Cena 
za lm24,70 
Tel. 0608227559 Przemków 

NIIO.1tt_ .... 'Clitl)·C.S.1i 

Sprzedam pralkę automat 

okazje. 
leI. 8479723 

Nt .ll~ll.{."!J 

Kompleksowe remonty miesz-
kań. 

'Jel. 847-97-60 (wieczorem) 
Nr 02.1 0.2000-D-GS/35a 
Tlumaczenia przysitrgłc - j. nie-

Sprledam poloneza po wypad

ku_ Uszkodzona karoseria, sil

nik sprawny. Rok prod 1995 

tel. 0604782412 (do 16) i 847 

9567 (od 16 do 20) 

10.11.2000 Wojciech Machnic1ci 
13.11.2000 Michał Jurczak 
15.11.2000 Jolanta Węgierska 
16.11.2000 Stefan Ciżmar 
20.11.2000 Eugeniusz Kicaj 
22.11.2000 Maria Kowalczyk 
23.11.2OCXl Witold Krzemiński DAFNE DPH 585 POLAR w 

OGŁOSZENIE O PRZETARGU NIEOGRANICZONYM 

NA SPRZĄTANIE BUDYNKU I SALI GIMNASTYCZNEJ 

SZKOŁY PODSTAWOWEJ W J~DRZYCHOWIE 
Szkoła Podstawowa w J ędrzychowie ogłasza 

przetarg nieograniczony 
na sprzątanie budynku i sali gimnastycznej 

Szkoły Podstawowej w Jędrzychowie. 
Termin składania ofert 15.12.2OOOr. godz. 9.30 
Termin realizacji zamówienia: 01.01.2001 r. do 31.12.2003 r. 
Postępowanie będzie prowadzone z zastosowaniem preferencji krajowych. 
Warunki szczegółowe przetargu oraz dokumentację przetargową można 
uzyskać bezpłatnie w sekretariacie szkoły w godzinach od 7.00 do 14.00. 
Otwarcie ofert nastąpi w SIedzibie Szkoły Podstawowej w Jędrzychowie w 
dniu 15.12.2000r. o godz. 10.00. 
W przetargu mogą wziąć udział oferenci którzy spełniają wymogi 
określone 

-w dokumentacji przetargowej, 
-wart. 22 Ustawy o zamówieniach publicznych. 

Ogloszenie zamieszczono na tablicy ogloszeń Szkoly Podstawowej w Jęd
rzychowie 25.10.2000 r. 

OGł.DSZENIE O PRZEfARGU NIEOORANICZONYM 
O WARTOŚCI 00 2O.lXX) BURO 

Zarząd Gminy Polkowice i. s. 59-100 PoIkowice, Rynek 1 ogłasza pIZetarg . . 
rueograruczony na 

WYKONANIE PROJEKTU 1ECHNICZNEGO SIECI 
OKABWWANIA STRUKTURALNEGO ORAZ DEDYKOWANEJ 

SIECI ZASllATĄCFJ URZĄDZENIA 
KOMPUTEROWE 

w paetaIgu mogą wziąć udział oferenci, którzy spełniają wymogi: 
-określone w dokumentacji przetargowej, 
-określone w art 22 ust 2 usta"')' o zamówieniach publicznych. 
Zamawiający ~ będrie preferencje krnjowe. 

Specyfikację istotnych warunków zamówienia otrzymać można w 
Urzędzie Gminy Polkowice, li pana Roberta Piskorza - Pełnomocnika 
Bunnistrza ds. Informatyzacji Gminy teL (076) 8474-162, fax (076) 845-13-
64 e-mail: info@ug.polkowice.pl 

'Thnnin składania ofert do 13 listopada 2OCO r. do godz. 10.00 - w kance
larii Urzędu Gminy Polkowice (Rynek 1, pok 10 - parter) 

'Thrmin otwarcia ofert ustala się na dzień 13 listopada 2(XX) r. do godz. 
11.00 - pok. ?1J7 sala konferencyjna w ratuszu (Rynek 1). 

Ogłoozenie zootało umiesu:zone na tablicy ogłoozeń Urzędu Gminy Polkowice 
w dniu 20 października 21XX) r. 
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